
Петък
14 май 2010, брой 89 (4900)

цена 1.50 лева

Комисията може да от-
неме имущество за над 
3.3 млн. лв. на Алексей 
Петров 

USD/BGN: 1.55385 

+0.79%
Българска народна банка

EUR/USD: 1.25870 

     -0.78%
 Българска народна банка

Sofix: 405.58

    -0.47%  
Българска фондова борса

BG40: 114.22 

-0.45%  
Българска фондова борса

Компании  ▶ 11
Кредиторите 
ще разпродават 
“Ален мак”
Облигационерите на 
“Ален мак” ще дадат 
днес позволение на бан-
ките довереници да за-
почнат разпродажби на 
обезпечението по двете 
емисии облигации

ООН забрани 
на България да 
търгува с 
емисии

Новини ▶ 7
Новини ▶ 6 
Кушлев 
запорира имоти 
на “Октопода”  

Компании  ▶ 12-13
Българските 
фондове влагат в 
западни пазари
По-високата ликвидност 
и възможностите за ста-
билна доходност при слаб 
държавен риск са основна 
причина за преливането

Новини ▶ 9

е-управлението с двойно 
повече услуги през 2011 г. 

Нови 150 услуги ще бъдат 
добавени към единния 
портал за електронно уп-
равление на България egov.
bg, каза зам.-министърът 
на транспорта Първан Ру-
синов

Коментар ▶ 2
Значи можело: 
Повече работа, 
по-малко приказки
Хорът на мрънкачи-
те в правителството 
може да вземе пример 
от Нона Караджова. 
Преди да се оплаква 
и оправдава, екоми-
нистърът се опита да 
оправи нещата

Кризата сви доходите на 
30% от домакинствата

Най-често се орязват разхо-
дите за комунални услуги, 
здравеопазване и образова-
ние. Най-уязвими са дома-
кинствата с ниско образо-
вание и представителите на 
ромската общност

Новини ▶ 8 Компании ▶ 15
Печалбата на 
Generali скочи 
пет пъти
Премийните приходи 
от животозастраховане 
отбелязаха ръст от 26%. 
Брутните премии на 
компанията се увеличиха 
с 16% до 20.9 млрд. EUR 
за първото тримесечие на 
2010 г.

Голямото пестене 
започва

Част от министерствата вече 
представиха плановете си за 
намаляване на разходите. Очакват се 
15% съкращения на служителите в 
държавната администрация ▶ 4-5
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Печеливш
Меглена кунева

Губещ
Прокопи Прокопиев

Бившият български еврокомисар Меглена Кунева вече е член 
на управителния съвет на френската банка BNP Paribas. 
Кунева е едно от четирите нови имена, с които ще бъде 
разширен съставът на борда. Другите са Мишел Тилман, 
бивш изп. директор на ING Bank, Емил ван Брьокховен, препо-
давател по икономика, и Жан-Лоран Бонафе, зам. генерален 
директор по търговското банкиране. 

Акциите на “Енемона” АД с директор “Корпоративна поли-
тика” Прокопи Прокопиев загубиха 10.77% от стойността 
си по време на вчерашната борсова търговия. Книжата на 
дружеството се търгуваха на средните нива от 0.822 лв., 
като инвеститорите изтъргуваха 21 940 акции. В началото 
на миналия месец капиталът на “Енемона” достигна  малко 
над 13 млн. лв.

Четвъртък
13 май 2010, брой 88 (4899)

цена 1.50 лева

Не планираме да емити-
раме еврооблигации, каза 
министърът на финансите 
Симеон Дянков 

USD/BGN: 1.54172 

+0.09%
Българска народна банка

EUR/USD: 1.26860 

     -0.09%
 Българска народна банка

Sofix: 407.50

    -0.12%  
Българска фондова борса

BG40: 114.73 

-0.10%  
Българска фондова борса

Компании  ▶ 15
Lavazza купи кафе-
веригата Onda 
Coffee Break 
Сделката и инвестиции-
те за следващите три 
години са на стойност 
6 млн. EUR. Италиан-
ската компания има 350 
обекта в Европа, САЩ 
и Азия, като сделката е 
част от стратегията й за 
разширяване на пазарно-
то присъствие

Коментар ▶ 2
Безкраен  
рекламен  
хаос
Докато се проведат кон-
курсите и минат обжал-
ванията, ще изтече цялата 
година. Различните сроко-
ве, които бяха поставяни 
за въвеждане на ред, се 
провалят един след друг 

Компании ▶ 14
Телекомите  
се съживяват  
от кризата
Приходите на мобилните 
оператори отчитат лек спад 
от 3.2%. Преносимостта на 
номерата при фиксираните 
телекомуникационни услу-
ги остава под въпрос

Новини ▶ 9
Столичната 
община си връща 
Общинска банка

Общинското дружество 
ВиК АД е спечелило на 
втора инстанция продаж-
бата на 2.32 % от акциите 
на банката. Връщането на 
контрола е основен прио-
ритет за кметството, каза 
Йорданка Фандъкова

Новини ▶ 6
България  
остава далеч  
от еврозоната

България не отговаря на 
нито един от критериите 
за членство в еврозона-
та, сочи докладът на ЕК, 
който беше представен от 
еврокомисаря по иконо-
мическите и паричните 
въпроси Оли Рен

Държавни фирми 
държат около  
450 млн. лв. в КТБ

Компании ▶ 12-13
Новини ▶ 8-9 
Правителството 
няма да взима  
заем от МВФ 

Цветан Василев, председател  
на надзорния съвет на КТБ
▶

Плавно 
потапяне

Българската икономика забавя спада си. За първото тримесечие БВП се 
е свил с 4% при 5.9% през последните три месеца на 2009 г. Въпреки 
сравнително добрите резултати страната ни отчита едни от най-големите 
спадове в ЕС  ▶ 4-5

Илюстрация: Вихър Ласков

Мнения

 ▶някой да е взимал по-
требителски кредит 
147 000 лв., че нещо не съм 
“в час”? Да правиш закон за 
потребителския кредит, 
а да не правиш за ипотеч-
ния, фирмения и др

ник 
 

 ▶икономиката забави 
спада 
Ако не са братята 
германци да търсят 
местното производство, 
няма и износ да имаме. 
Лошото е, че вътрешно 
потребление не се прави 
с “пищни акции”, откри-
ване на детски градини и 
министър актьор!!!

stiff

pari.bg Топ 3

1 Twitter. Facebook. RSS 
фийдове. Блогове. 
Чатове. Информаци-
ята в интернет ни 

залива отвсякъде. И расте 
със заплашителни темпо-
ве с разпространението на 
технологиите и увеличава-
нето на броя на интернет 
потребителите в света.

2 РИОКОЗ крие, че 
зеленчуците и 
плодовете, които 
се предлагат на бъл-

гарския пазар, съдържат 
забранени в ЕС пестициди 
и много опасна химия, съоб-
щи Валентина Лукова от 
екоорганизацията срещу 
пестицидите PAN. 

3 Кредитирането 
продължава да се 
движи в положител-
на посока, показва 

статистиката на БНБ.

Значи можело: Повече  
работа, по-малко приказки
Скелетите в гардероба са 
любима тема на всяко ново 
правителство. И разбира се, негов 
приоритет е да разкрива далаве-
рите на предишното и да трупа 
дивиденти от това. До момента, в 
който това се превърне във вечното 
оправдание. Има някаква приемли-
ва граница от няколко месеца след 
началото на мандата, след които 
вече не съвсем новото правител-
ство е редно да спре да се оправда-
ва с предишното. Просто защото е 
минало достатъчно време, в което 
да започнат да личат резултатите 
и от неговата работа. И когато те 
са трудно различими, празните 
приказки стават още по-празни и 
неоправдани. 

Премиерът Бойко Борисов и 
някои от неговите министри 
преминаха тази граница. Ако 
в началото беше интересно да 
научим кой какво е заварил в 
министерството си, вече не е. 

Въпреки това всеки ден разбираме 
по нещо ново, което някой току-що 
е открил. Неясно защо откритието 
е с месеци закъснение. Досадно 
е, независимо дали предишните 
наистина са виновни, или не са. Но 
един от министрите на Борисов - 
Нона Караджова - показа как може 
да се случват нещата. Без първо-
сигнални реакции, излишен шум и 
гръмки приказки.

В началото на мандата 
Караджова научила, че пред-
шественикът й Джевдет Чакъров 
здраво е оплел конците в голяма 
част от работите в Министерството 
на околната среда и водите. Една 
от “тотално неглижираните” по 
нейните думи работи била тази 
с разрешенията за търговията с 
въглеродни квоти по Протокола от 
Киото. В министерството имало 
няколко критични писма и “съ-
крушителен” доклад на ООН, че 
страната ще загуби акредитацията 

си. За всичко това научаваме днес. 
Забелязвате ли разликата?

Вместо още през септември 
Нона Караджова да излезе и да се 
оплаче от ужасяващото си наслед-
ство, тя прави следното: Работи. И 
се опитва да поправи резултатите от 
бездействието на предшественика 
си. Това не става (защо и как - на 
7 стр.). И сега се налага да опове-
сти новината. Както и в много от 
останалите случаи, вината наистина 
може да се търси в предишния 
управляващ. И все пак - забелязвате 
ли разликата? Преди да се оплаква 
и оправдава, екоминистърът се 
опитва да оправи нещата. Тя не 
печели политически ползи от това, 
че е мълчала. Напротив, щеше да й 
бъде по-изгодно да се включи в хо-
ра на мрънкачите в новия кабинет. 
Хорът впрочем е по-добре да вземе 
пример. И да започне да действа по 
нейната методика - първо да работи, 
после да говори. 

Хорът на 
мрънкачите 
в правител-
ството може 

да вземе пример от 
Нона Караджова

коментар

 ▶ нона караджова съобщи, че България ще загуби акредитацията си за търговия с въглеродни емисии. но твърди, че тя ще бъде  
възстановена наесен
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Борисов трябва да накаже 
клакьорите, които го оставиха 

неинформиран, че ЕС ще ни  
санкционира заради дефицита

Число на деня

716.1
 ▶млн. лв. към 31 март 2010 г. достигнаха средствата, уп-

равлявани от местните и чуждестранните инвестици-
онни фондове, които осъществяват дейност в България иван костов, лидер на ДСБ

Умните нации не свиват разходите за образование
коментар

Българинът започва 
все повече да пести 
в кризата от храната, 
отоплението, здравето 
и образованието. Това 
показва завършило наско-
ро проучване на Светов-
ната банка. Причината 
са намалелите доходи 
заради загуба на работно-
то място или орязване на 
заплатите (виж стр. 8).

Интересно е дали това 
проучване ще послужи 
на властта при вземането 
на решения как да бъдат   
туширани последиците 
от кризата. Защото, както 
правилно бе отбелязано 
на дискусията при пред-
ставянето на проучване-
то, „орязването на разхо-
дите за здравеопазване и 

Докато 
спорим кои 

болници и кои 
училища да останат 
да съществуват, 
страната ни винаги 
ще е на опашката в 
Европа

pari.bg реплики

 ▶Бербатов е off от наци-
оналния отбор. Бербатов 
си е тръгнал от национал-
ния отбор. То имахме ли 
такъв въобще, защото 
не сме го виждали скоро на 
някое голямо първенство. 
Бербо и без това не е голям 
патриот и все е обиден. 
Защото много го критику-
вали. 

Nefen

 ▶как така всяка четвър-
та фирма получава одо-
брение за кредит. Тия за 
България ли говорят или за 
луната. Банките и другите 
нефинансови институции 
са се стиснали здраво, ум-
рели от страх, че няма да 
си върнат парите. А иначе 
ласкаят потребителите с 
примамливи депозити.

Гаро

Мила кисьова, 
mkisiova@pari.bg

за образование не са само 
лични, но и обществени 
рискове”. Ако не се взе-
мат мерки да се пресече 
това сега, в бъдеще ще са 
нужни големи публични 
ресурси за поправяне на 
щетите. 

Казват, че умните на-
ции не свиват разходите 
за образование и здраве-
опазване в криза. Защото 
така излизат по-силни и 
по-подготвени от криза-
та. Дебатите, които сега 
води политическият елит 
на България обаче, слагат 
в един кюп и разходите 
за ремонти на сградите 
на администрацията, и 
автомобилите на власт-
имащите, и парите за 
образование и здраве на 

населението. 

Докато спорим кои бол-
ници и кои училища да 
останат да съществуват, 
страната ни винаги ще 
е на опашката в Европа. 
И ще продължим да сме 
най-бедните членове 
на Евросъюза. Послед-
ните данни за брутния 
вътрешен продукт в ЕС 
през първото тримесечие 
на годината са почва за 
сериозен размисъл. 

Страни, които сега 
Брюксел спасява и за 
които предупреждава, че 
финансите им са пред се-
риозна заплаха, показват 
доста по-добри резулта-
ти за икономиките им, 
отколкото България.

 Земеделският министър Мирослав найденов и Ма-
риана кукушева, шеф на Федерацията на хлебопроиз-
водителите, показаха как се плетат козунаци в деня 
на хлебаря - Спасовден, в най-голямата баничарница в 
столицата ник ай                                                   СнимкА БоБи Тошев

 Заради намалените си бюджети домакинствата  ве-
че режат разходи за образованието на децата си              
               СнимкА БоБи Тошев
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Къде колко души работят

Източник: Презентация на Симеон Дянков за реформа в държавната администрация, април 2010 г.Графика: Гриша Струнджев

Започва голямото     рязане на разходи
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До 11 май всички министер-
ства трябваше да изпратят 
до финансовото ведомство 
актуализирани бюджетите 
си за 2010 г. Справка на в. 
“Пари” показа, че все още 
голяма част от ведомствата 
не са го направили. Засега 
единствено министърът на 
икономиката, енергетиката 
и туризма Трайчо Трайков 
потвърди, че е изпратил 
новия бюджет на ръково-
деното от него ведомство. 
Той каза, че ще се ползва до 
80% от одобрения за 2009 г. 
бюджет.

Кой докъде е
От здравното министерство 
казаха, че днес (вчера - бел.
ред.) ще бъдат готови с ва-
рианта какви съкращения 
и преструктуриране ще се 
правят. От ведомството на 
проф. Борисова отказаха да 
дадат повече подробности. 
Другите държавни струк-
тури са готови с разчетите, 
но все още не са ги пратили 
до МФ. От Министерството 
на транспорта и съобще-
нията и МРРБ казаха за в. 
“Пари”, че все още работят 
по актуализацията на бю-
джетите си. 

12 май пък беше срокът, 
в който финансовият ми-
нистър Симеон Дянков се 
ангажира да обобщи полу-
чените данни и да изпрати 
целия актуализиран бю-
джет на главния секретар на 
Министерския съвет. Това 
става ясно от стенограмата 
на заседанието на кабинета 
миналата сряда. А за 15 
май е насрочена срещата на 
Съвета за административна 
реформа, който се оглавява 
от Дянков.

По всяка вероятност след-
ващата седмица, след като 
бъдат обобщени данните, 
актуализираният бюджет 
ще бъде внесен в парламен-
та. Причината е, че Дянков 

Актуализираният бюджет за 
2010 г. ще бъде внесен в парла-
мента следващата седмица 

е във Вашингтон и не е 
ясно дали ще се прибере в 
България до края на тази 
седмица, казаха източници 
на в. “Пари”.

 Преди седмица премие-
рът Бойко Борисов беше 
категоричен, че всяко ми-
нистерство само трябва да 
реши как ще направи ико-
номиите. Едни, ако искат, 
да гасят лампите, други да 
махат секретарки и шофьо-
ри, каза Борисов. 

Какви са 
параметрите
Иначе общата рамка, която 
постави правителството, 
е административните раз-
ходи да се орежат с 20%, 
което ще спести на държа-
вата 900 млн. лв. Това важи 
за всички министерства, 
в това число и общините. 
Изключение правят само 
социалното министерство, 
военното и НСО. 

С по-малък процент ще са 
съкращенията в МВР, еко-
ведомството, финансовото 
министерство и Министер-
ството на културата. Инте-
ресното е, че за първи път 
се пипа бюджетът на Ми-
нистерството на вътреш-
ните работи. Там харчовете 
ще бъдат свити с 13%. По-
литическите партии ще по-
лучат с 15% по-малко пари 
от републиканския бюджет. 
До такава степен ще трябва 
да се затегнат коланите, че 
ще се наложи да се режат 
разходи за консумативи, 

автомобили и т.н. 

Разходи за 580 млн. лв.
Същевременно обаче ще 
бъдат направени допълни-
телни разходи за около 580 
млн. лв. Близо 158 млн. лв. 
ще са за активни мерки на 
пазара на труда и социал-
но подпомагане. Ще бъдат 
изплатени 116 млн. лв. пре-
мии на тютюнопроизводи-
телите и с 220 млн. лв. ще 
се финансира бюджетът 
на здравната каса. Прави-
телството е предвидило и 
допълнителни 84 млн. лв. 
за големи инфраструктурни 
проекти.  

Парадокс
Според лидера на ДСБ Иван 
Костов плановете на прави-
телството за икономии от 
900 млн. лв са невъзможни 
за осъществяване. Те ще 
бъдат изпълнени частично, 
каза той пред сутрешния 
блок на БНТ. Според него 
допълнителните разходи, 
които смята да предприе-
ме правителството, ще се 
добавят към натрупания 
дефицит в края на година-
та. Въпросът е как да се 
финансира дефицитът. Не 
трябва повече да се пипа 
фискалният резерв, беше 
категоричен Костов.

С едната ръка правител-
ството съкращава и иконо-
мисва разходи, а с другата 
харчи повече, коментира 
икономистът от “Индъстри 
уоч” Лъчезар Богданов. По 
думите му правителството 
предлага паралелно съкра-
щаване на един вид разходи 
и същевременно нови раз-
ходи, които не са включе-
ни в бюджета. Преди дни 
бащата на валутния борд 
Стив Ханке коментира, че 
стъпката на правителството 
да намали разходите е пра-
вилна, но е разочароваща 
липсата на реформи.

Биляна вачева
bvacheva@pari.bg

Бюджетът на социалното 
ведомство e орязан с 25%
Тотю Младенов е на-
малил служителите в 
министерството с 14%
Бюджетът на Министер-
ството на труда и соци-
алната политика за тази 
година е намален с 24.76% 
със Закона за държавния 
бюджет за 2010 г., съобщи-
ха от ведомството на Тотю 
Младенов.

В края на 2009 и в на-
чалото на 2010 г. щатните 
бройки в администрацията 
са съкратени с 13.88%.

Oрязани разходи
Освен това в социалното 
министерство било пред-
прието оптимизиране на 
текущата издръжка. Парите 
за телефони и представи-
телните разходи са нама-
лени в сравнение с пред-
ната година, ограничено е 
ползването на автомобили, 
като е определен лимит за 
месечния пробег. 

През първото тримесечие 
министерството е изпла-
тило неиздължените пла-
щания от 2009 г. по фонд 
“Социално подпомагане” 
за оборудване на социални 
домове и нови ангажимен-
ти, свързани с капиталови 

разходи, ще бъдат поемани 
само в аварийни ситуации. 

Договори се сключват с 
ограничения, съгласно кои-
то се получават доставки и 
услуги само при необходи-
мост по заявка и в рамките 
на бюджета, без излишни 
разходи за абонамент.

Kомандировки
Пътуванията в задгранични 
командировки се извършват 
само за сметка на организа-
торите и само в изклю-
чителни случаи се поемат 

разходи от бюджета ни, 
казват от Министерството 
на труда и социалната по-
литика. Значителна част от 
разходите за реализация на 
дейности в министерството 
се покривали и със средства 
от европейски проекти и 
програми, като например 
по Европейския интеграци-
онен фонд и Европейската 
година на бедността 2010 
г., по които сме длъжни да 
осигурим съфинансиране 
от българска страна.

Мила Кисьова

Екоминистерството свива 
харчовете с 5 млн. лв.
С 4 954 261 лв. ще бъдат 
намалени разходите 
в Министерството на 
околната среда и водите, 
съобщиха за в. “Пари” от 
ведомството. Това е с 10% 
по-малко от предвидения 
бюджет за годината. Про-
центът е наполовината от 
поискания наскоро, защото 
във ведомството на Нона 
Караджова вече е било 
направено вътрешното 
преструктуриране и повече 
съкращения на служители 
не се предвиждат. 

Няма да има и намаля-
ване на заплати. Не може 
да се направят по-голе-

Нона Караджова,
министър на околната среда и 
водите

административно.

Сега първо ще се съ-
кращават средствата за 
задгранични командировки 
и международни екосе-
минари. По това перо се 
икономисват 500 хил. лв. 
Липсата на средства щяла 
да забави и реализирането 
на два големи проекта, по 
които МОСВ работело.

Заради икономиите се 
спират всички ремонти на 
сградите на министерство-
то и на второстепенните 
разпоредители с бюджетни 
средства. Съкращават се 
разходите за издръжка. 

ми икономии, защото в 
екоминистерството няма 
дублиращи структури. Това 
е най-малкото по числе-
ност министерство, а има 
най-голям обем законода-
телство, което се управлява 

снимка боби тошев ▶ Тотю Младенов
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Къде колко души работят
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Персоналът в 
министерствата ще бъде 
намален средно с 15%
Няма да се съкра-
щават служители в 
здравеопазването и 
спорта

До края на юни щатните 
служители в Министер-
ството на финансите ще 
бъдат намалени с 8.95%, 
или 56 бройки. Това казаха 
от ведомството за в. “Па-
ри”. В момента там работят 
570 души. Така за периода 
от август миналата година 
до юли 2010 г. щатните 
бройки ще се оптимизират 
общо с 19.03%.

Къде с колко
В Министерството на об-
разованието, младежта и 
науката щатните бройки са 
намалени от 485 в началото 
на 2009 г. до 427 души.

В правосъдието служи-
телите са с 20 души по-
малко. Там работят 256 
души. Оптимизацията в 
Министерството на земе-
делието и храните ще е с 
1500 души. Администра-
цията на Министерството 
на отбраната ще бъде на-
малена с 32%.

Министерството на транс-
порта и информационни-
те технологии планира да 
съкрати общо 11.21% слу-

жители, в това число пер-
сонал от второстепенните 
разпоредители с бюджетни 
средства.

В МИЕТ ще бъдат освобо-
дени 15% от служителите.

Спасени
Министерството на физиче-
ското възпитание и спорта 
няма да намалява персона-
ла си. Там работят 175 ду-
ши. В здравното ведомство 
засега също не се предвиж-
дат съкращения на лекари и 
административен персонал. 
Там ще се тръгне към пре-
структуриране на различни 
агенции и центрове, което 
трябва да донесе икономии 
от близо 3 млрд. лв. 

За осемте месеца от на-
чалото на мандата на ГЕРБ 
служителите в публичната 
администрация са нама-
лели с 10.6% до близо 64 
хил. заети. 

Биляна вачева

10.6
▶ процента са съкратени 
в държавната админи-
страция от началото на 
мандата на ГеРБ

Обявих война на 
секретарки и шофьори 
Орязването на бюдже-
та на министерството е 
с 20%, което прави над 
50 млн. лв. Категорично 
ще има редуциране на 
състава. МС трансфор-
мира две изпълнителни 
агенции - по хидроме-
лиорация и за съвети в 
земеделието в дирек-
ции, с което значително 
ще се намали общата 
администрация. 

Най- голямата рефор-
ма ще дойде от съз-
даването на агенцията 
по храните, в резултат 
на което ще бъдат 
освободени 450 души 
заради обединяването 
на няколко служби. 
Предстоят сливания и в 
горския сектор. Целта 
е специалистите да 
останат, а началниците 
да ги няма. 

Обявих война на се-
кретарките и шофьори-
те. Имам предвид 
слободията на регио-
налните шефове. Голяма 
част от тях са феодални 
деребеи, които изхождат 

Стратегия

Мирослав Найденов,
министър на земеделието и 
храните

Бюджетът 
на 
министер-

ството на 
земеделието ще 
бъде намален с 50 
млн. лв.

от принципа “Цар дале-
ко, Бог високо”. Пър-
вата им работа е да се 
обзаведат с коли. Едната 
за зимата, другата за 
лятото, с шофьори и със 
секретарка, ако може и 
две, едната да е до обяд, 
другата след обяд. Всич-
ко това вече няма да го 
има. Затова решихме да 
направим телефонна ли-
ния, на която граждани 
да се обаждат за сигнали 
с разхищения. 

Командировъчни за 
чужбина ще разпис-
вам само аз, а тези в 
страната ще пътуват 
само в краен случай. 
Досега на едно пъту-
ване в провинцията се 
командироваха поне по 
трима-четирима души с 
шофьора и т.н. 

В министерството на 
земеделието с 20% ще се 
намалят служителите, или 
близо 3000 души ще бъдат 
съкратени. Така с общо 
30%, или 94 млн. лв., ще 
се свият разходите на 
цялото ведомство.
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Столичното кметство 
е увеличило дела 
си във финансовата 
институция с около 
0.5%

За да получи акциите си в 
Общинска банка, общин-
ското дружество „ВиК” АД 
трябва да заведе дело. То-
ва каза председателят на 
Столичния общински съ-
вет (СОС) Андрей Иванов. 
Става въпрос за 58 000 ак-
ции, които са 2.32% от ка-
питала на трезора. Те бяха 
прехвърлени през 2002 г. на 
„Софстрой” и след това на 
контролираното от Хрис-
то Ковачки „МАХ 2003” 
ЕООД. На 19 април обаче 
Софийският апелативен съд 
излезе с решение, че акциите 
са незаконно придобити. 

Според Иванов обаче ня-
ма решение, с което акци-
ите от дружеството „МАХ 
2003” ЕООД да се връщат 
на общинското дружество. 
Дори и при осъдително 
решение на евентуалното 
ново дело може да се окаже, 
че „ВиК” не си връща ак-
циите. Това е така, защото 

Ще има ново дело за 
акциите на Общинска банка АД 

Имоти на обща стойност 
41 106 000 лв. е запори-
рала Комисията за уста-
новяване на имущество, 
придобито от престъп-
на дейност (КУИППД). 
Обект на разследването 
на комисията са лицата, 
познати от операция „Ок-
топод” - Алексей Петров, 
Пламен и Йордан Стояно-
ви, Николай Велков, Мар-
чело Джотолов и Момчил 
Кръстев.

отнемане
Разследването на собстве-
ността на обвинените е 
по сигнал на Софийската 
градска прокуратура. На-
ложените от Софийския 
градски съд обезпечител-
ни мерки върху имотите 
на Петров и компания мо-
же да се обжалват на 3 ин-
станции. По закон комиси-
ята  може да внесе иск за 
отнемане на имущество, 
след като има влязла в си-
ла осъдителна присъда по 
наказателното производ-
ство, което се води срещу 
шестимата обвинени. Тъй 
като не е ясно докога ще 
продължат делата срещу 
подсъдимите, нито какъв 

ще бъде изходът от тях, 
държавата може един-
ствено да наложи запор 
върху имуществото, за да 
не бъде преждевременно 
разпродадено, казаха от 
комисията „Кушлев”.  

възбрани
Най-внушителна е соб-
ствеността на Пламен 
Стоянов - тя е на обща 
стойност 32 176 157 лв. В 
полза на държавата може 
да бъдат иззети имоти от 
40 общини в страната, 
които се водят на името 
на Стоянов. Ако се стигне 
до конфискуване, от за-
държания след операция 
„Октопод” ще бъдат отне-
ти  блок, няколко сгради, 
пасища, гори и други в ра-
йона на Кремиковци. Там 
е седалището на притежа-
ваната от Пламен Стоянов 
фирма „Екометал инже-
неринг”. Всичко, което е 
запорирано, е собственост 
на фирми, а не на Пла-
мен - на негово име има 
реално само 2 коли, каза 
за в. „Пари” Владимир 
Николов, икономически 
директор на компанията, 
която с занимава с тър-

говия с отпадъци от 
черни и цветни метали 
и рециклиране. Юри-
дическото лице „Еко-
метал” е различно от 
физическото лице 
Пламен Стоянов, 
но явно държавата 
има друго виж-
дане по въпроса, 
коментира Ни-
колов. 

К о м и с и я т а 
„Кушлев” мо-
же да отнеме 
имущество за 
3 306 879 лв. 
о т  А л е к с е й 
Петров и 4 246 
763 от Николай 
Велков. Братът 
на Пламен Стоя-
нов е разследван 
за притежавани 
имоти на стой-
ност 524 256 лв. 
Най-скромен от 
шестимата об-
виняеми е Мом-
чил Кръстев с 
възбрана върху 
жилища, коли 
и дружествени 
дялове за 251 
936 лв. 

Елина Пулчева

Имоти на „Октопода” за  
41 млн. лв. бяха запорирани
Обвинените може да обжалват на 3 
инстанции възбраната на държавата

 ▶  Андрей иванов съобщи, че някои фирми и общини не 
са върнали взетия дивидент снимка боби тошев

Дори и с дяловете на други-
те общини кметствата нямат 
възможност да съберат необ-
ходимите 75% от акциите. 
По устав решенията се взе-
мат от надзора на банката с 
две трети мнозинство, а в 
този управителен орган об-
щината има само един пред-
ставител от трима, обясни 
заместник-кметът на София 
Минко Герджиков. Той каза, 

че столичното кметство и 
другите общини имат еднак-
ви интереси. Когато всички 
те имат 75% от акциите, пър-
во ще се промени съставът 
на надзорния съвет, после 
ще бъде сменен и уставът, 
така че да може решенията 
да се вземат от нашата об-
щина, обясни столичният 
зам.-кмет по финансите. 

Красимира Янева

съдът може да реши да бъде 
платена тяхната стойност, 
поясни Иванов.  

Увеличение  
на капитала
Председателят на СОС съ-
общи още, че общината е 
повишила капитала си в 
Общинска банка с около 
0.5084%, като така нейният 
дял вече е станал 67.5%. 
Така кметството и неговите 
дружества вече имат около 
71.04%. Увеличението на 
дела на столичното кмет-
ство е станало, защото някои 
фирми, несвързани с енер-
гийния бос Христо Ковачки 
и с общини, не са върнали 
взетия дивидент за 2008 г. 
С него местният парламент 
беше решил да се увели-
чи капиталът на трезора с 
10 млн. лв. Доколкото си 
спомням, община Варна не 
е върнала взетия дивидент, 
защото е преценила, че това 
не й е изгодно, обясни Ан-
дрей Иванов. 

все още далеч
Дори и тези 71% не достигат, 
за да може кметството да си 
върне контрола на банката. 

„Топлофикация”-София 
без ясно бъдеще
Вариантите са от пъл-
на приватизация до 
външен мениджмънт

Столичният общински съвет 
няма ясна позиция каква ще 
е съдбата на „Топлофика-
ция”-София ЕАД, която ще 
се решава тепърва, стана 
ясно от изказване на предсе-
дателя на Столичния общин-
ски съвет Андрей Иванов. 

Първо местният парла-
мент трябва да реши дали 
общината да приеме обратно 
дружеството, след като на 5 
май правителството реши 
да прехвърли безвъзмездно 
собствеността й на Столич-
ната община. Не мога да 
прогнозирам какво ще реши 
СОС, призна Иванов. Почти 
сигурно е обаче, че на „Мос-
ковска” 33 ще приемат дру-
жеството обратно, защото в 
местния парламент съветни-
ците от ГЕРБ са 33. 

вариантите
Ако „Топлофикация”-Со-
фия реално стане общинска, 
трябва да се анализира какво 
да се прави с дружеството. 
Вариантите са от пълно до 
частично приватизиране, 
както и включване на вън-
шен мениджмънт, обясни 

председателят на местния 
парламент. Тези варианти 
обаче се спрягат от години. 

Прехвърлянето
Правителството прехвърли 
„Топлофикация”-София с 
всички активи и пасиви на 
дружеството. Дълговете на 
дружеството са натрупани 
заради неправилна полити-
ка, смята Андрей Иванов. 
От дружеството съобщиха, 
че абонатите дължат около 
250 млн. лв., а има около 30 
млн. лв. текущи задължения 
за доставки на газ.

Според Иванов дружество-
то трябва да бъде общинско, 
защото топлоснабдява Со-
фия. Чрез прехвърлянето от 
правителството смятат, че ще 
се създадат условия за ефек-
тивно снабдяване на населе-
нието с енергия от различни 
източници и доставчици и 
ще се улесни изпълнението 
на решения за прилагане на 
различни форми за оползо-
творяване и обезвреждане на 
битовите отпадъци на столи-
цата. Освен това Столичната 
община може да получи по-
лесен достъп до европей-
ските фондове за прилагане 
на мерки за енергийна ефек-
тивност. 

Красимира Янева

Имуществото е 
на „Екометал”,  
а не на Стоянов

В момента обжалваме 
решението на комисията 
„Кушлев” и чакаме отговор от 
Софийския апелативен съд. 
Комисията е поискала възбрана 
върху имуществото на Пламен 
Стоянов, „Екометал” и останали-
те фирми, притежавани от него. 
До момента няма внесен обвини-
телен акт и започнато наказател-
но производство срещу Стоянов. 
Ако започне дело за отнемане на 
имуществото, то ще стане след 
години. 

При такова производство се 
изследва придобитото имуще-
ство от лицето и свързаните с 
него дружества. В настоящия 
случай при проверката на до-
ходите са изследвани само тези 
на Пламен Стоянов. А 90% от 
възбранените имоти са закупени 
от дружество „Екометал инжене-
ринг” чрез банкови кредити - от 
българска и от английска банка. 
В този смисъл имаме изцяло 
доказан произход на средствата 
на дружеството. С наложен запор 
предприятието ще работи затруд-
нено - все пак зависи от банки и 
партньори. 

 Петя Милкова,  
 адвокат на Пламен стоянов 
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Решението създава  
несигурност за фирмите 

ООН ще отнеме акредита-
цията на България за ин-
вентаризация на квотите на 
парникови газове, което на 
практика означава забра-
на за търгуване с емисии. 
Както за бизнеса, така и 
за държавата. Министърът 
на околната среда и водите 
Нона Караджова съобщи, че 
причината е бездействието 
на предишното ръководство 
в МОСВ и на министъра 
Джевдет Чакъров.

Задълженията
България има задълже-
нието да прави оценка на 
реалното количество пар-
никови газове, изхвърляни 
в атмосферата от различ-
ните сектори: домакинства, 
транспорт, промишленост 
и енергетика. Това става 
при т.нар. инвентаризация, 
при която експерти правят 
оценка на базата на статис-
тическа информация и дан-
ни от предприятията. След 
това те изготвят задължи-
телния годишен доклад, 
който изпращат на Секре-
тариата към Конвенцията 
за изменение на климата 
към ООН. 

Укрити критики
Първоначално инвентари-
зацията се правеше от Ин-
ститута по енергетика и то-
гава нямаше проблем, обяс-
ни експертът по парникова 

търговия Милен 
Милев. След това обаче 
предишното правителство 
премества дейността към 
МОСВ и по-точно към Из-
пълнителната агенция по 
околна среда. Тя от своя 
страна предоставя дейност-
та на външни консултанти. 
Става въпрос за български 
фирми, уточни Димитър 
Бранков, експерт от Бъл-
гарската стопанска камара. 
Тогава започват проблеми-
те. Изпращаните от МОСВ 
доклади се правят по греш-
на методология, към тях 
има поредица от критики 
и от ООН изпращат някол-
ко писма с искане минис-
терството да предприеме 
мерки. Министерството на 
практика е крило писмата, 
коментира Милен Милев. 
Според Нона Караджова 
пък става въпрос за „по-
грешни решения, престъп-
но бездействие и тотална 
некомпетентност”. 

отчайващи факти
Следва „съкрушителен” 
доклад на Конвенцията 
към ООН през септември 
миналата година, кой-
то е пълен с „отчайващи”  
факти и от който става яс-
но, че страната ще изгуби 
акредитацията си, обясни 
Караджова. Новото ръко-
водство на министерството 

уведомява бизнеса с 

молбата това да не се раз-
пространява. По думите на 
Караджова причината са 
надежди, че нещо може да 
се промени. ООН оценява 
напредъка на новото ми-
нистерство, но решението 
се основава на септемврий-
ския доклад и не може да 
бъде променено, обясни 
министърът. ООН уведо-
мява МОСВ за решението 
си в сряда, а то официално 
ще бъде взето на 30 юли. 
Според екоминистъра няма 
шанс то да се промени. До-
тогава ще е възможно фир-
мите да търгуват с квоти. 

Краткото щастие
Когато разбира за опасност-
та, МОСВ решава да форси-
ра приемането на Национал-
ния план за разпределение 
на квоти и изпращането му 
в Брюксел. Имах мандат да 
преговарям с Европейската 
комисия да ускорят одо-
брението на плана. Иначе 
това щеше да се случи в 
края на годината, каза Нона 
Караджова. На 22 април ЕК 
одобри плана, с което фир-
мите най-накрая получиха 
възможност да търгуват с 
емисиите си - да продават 
или ако се налага, да купу-
ват. Новината беше повече 
от добра, защото България 
беше последната държава 
в ЕС без право да търгува 

с въгле-
роден диоксид. 
Причината е, че предишно-
то правителство два пъти 
изпраща националния план 
за одобрение в Брюксел и 
два пъти оттам го връщат 
за преработване. По мнение 
на сегашните управляващи 
- защото в него са личали 
много лобистки интереси. 

Цените
България ще подаде доку-
менти за възстановяване 
на акредитацията в средата 
на септември и ако всич-
ко е наред, тя може да бъ-
де възстановена най-рано 
през ноември. За разлика 
от предишното изчакване от 
повече от две години зара-
ди плана за разпределение, 
когато цените на квотите 
паднаха от 20-30 EUR/т до 
под 10 EUR/т по време на 
кризата, сега няма такава 
опасност. Според Милен 
Милев заради излизането от 
кризата и възстановяването 
на икономиките цените на 
международния пазар дори 
ще започнат плавно да се 
увеличават. Въпреки това 
новината за акредитацията 
не е много приятна и ще 
създаде несигурност за фир-
мите, коментира Димитър 
Бранков.

Филипа Радионова

Не е приятно, това 
създава несигурност 
във фирмите - невъз-
можност да търгуват в 
зависимост от конюнк-
турата, а тя може да е 
благоприятна за тях. 
Така че този 3-4-месе-
чен период, за който се 
очаква да бъде сус-
пендирана търговията, 
не е положителен за 
фирмите, които имат да 
купуват или продават.

Има пропуски в 
методиката на инвен-
таризацията на емисии 
и те в голяма степен 
се дължат на външни 
консултанти, тъй като 
те са наемани да ги 
правят през последните 
години. ООН са отчели 
очевидни пропуски, че 

Димитър Бранков,  
Българска стопанска камара

министерството, защото 
след препоръки за  
предприемане на мерки 
те не са били предприе-
ти навреме от предход-
ния състав на минис-
терството. 

Има общо количество 
на емисии на парни-
кови газове за всички 
сектори, тъй като не 
всички може да търгу-
ват, което е около 70-75 
млн. тона в последните 
години преди кризата. 
Това количество веро-
ятно е преценено, че 
не е точно преценено, 
защото не са спазени 
методиките. Ако се 
предприемат ревизии, е 
възможно това коли-
чество да бъде проме-
нено.

Без пари
Пропуснати 
ползи за 
държавата
Отнемането на акре-
дитацията означава и 
пропуснати ползи за дър-
жавата, които може да 
стигнат до 400 млн. EUR. 
Министерството на 
околната среда и водите 
се надяваше до края на 
годината да продаде до 
40 от 200-те млн. тона 

емисии на парникови газо-
ве, с които разполага. 
За целта трябваше да 
бъдат направени проме-
ни в Закона за опазване на 
околната среда. Той беше 
приет на първо четене 
от парламента в сряда. 
след влизането му в сила 
държавата реално щеше 
да получи възможност за 
участие в международ-
ната схема за търговия с 
въглеродните емисии. 
В екоминистерството 
очакваха да успеят да осъ-

ществят първите про-
дажби още през лятото. 
Парите може да бъдат 
използвани само за зелени 
проекти. За тях ще може 
да кандидатстват както 
фирми, така и правител-
ството да прецени в какви 
програми да ги влага. Така 
например има планове съв-
местно с регионалното 
министерство средства 
от квотите да бъдат 
давани за саниране на сгра-
ди и енергийна ефектив-
ност.

Мнение

ООН ще отнеме акредитацията на България за 
търговия с парникови емисии. Вероятно временно

не е спазена методика-
та, с която трябва да се 
работи - начинът на съ-
биране на информация, 
начинът на проверка 
на информация, така 
нареченото управление 
на качеството на тази 
информация. Причина-
та може да се търси и 
в администрацията на 

Факти
15 предприятия вече търгуват
▶ над 130 фирми получиха квоти от 42.3 млн. т въглероден диоксид и може да търгуват 
със свободните.
▶ след одобрението на националния план за разпределение на квоти досега 15 фирми са 
продавали емисии на парникови газове.
▶ Общото количество квоти, станали обект на покупко-продажба през Българския 
регистър към Изпълнителната агенция по околна среда, е 2 162 150.
▶ само на един български оператор се е наложило да купува квоти, за да изпълни своя 
ангажимент по предаване на необходимото количество от 284 020 квоти.
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Кризата е свила доходите 
на всяко трето домакин-
ство в България, показват 
предварителните данни от 
проучване на института 
„Отворено общество” и 
Световната банка, напра-
вено през февруари и март 
тази година.

Проявлението на кризата 
в България се осъщест-
вява най-вече чрез пазара 
на труда. Пет процента 
от анкетираните над 6000 
българи са загубили ра-
ботното си място в периода 
март 2009 - февруари 2010 

г. Други 15% са преми-
нали на непълен работен 
ден, заради което са на-
малели заплатите им. На 
16% от работещите възна-
гражденията са орязани, 
въпреки че след съкра-
щенията на персонал се 
налага да работят повече 
отпреди, казва Сароджини 
Хиршлайфер, икономист в 
Световната банка.

Най-уязвимите
Преди година очаквахме, 
че кризата ще засегне най-
вече средната класа, но сега 

проучването показва, че 
най-уязвими са домакин-
ствата с ниско образование 
и представителите на ром-
ската общност, обяснява 
Хиршлайфер. Работещите 
в сивия сектор също са сред 
най-засегнатите от кризата. 
Там в най-голяма степен 
се орязват заплатите и се 
преминава на непълен ра-
ботен ден. 

Единствената социална 
група в България, която 
най-слабо усеща кризата, 
са пенсионерите. Повече 
от половината анкетирани 

Парламентът не 
може да налага таван 
на лихвите, твърди 
Стоян Мавродиев

Ден след като новият Закон 
за потребителския кредит 
влезе в сила, председателят 
на икономическата коми-
сия Мартин Димитров и 
зам.-председателят на ко-
мисията Стоян Мавроди-
ев внесоха нова поправка. 
Тя предвижда банките да 
публикуват информация за 
методологията на изчисля-
ване на лихвения процент, 
както и неговата промяна на 
интернет страниците си. 

Наказания
Внесохме тази поправка, за 

да изчистим съмненията, че 
законът не е добър, обясни 
Стоян Мавродиев. Причи-
ната не са дебатите, които 
се лансираха в публичното 
пространство в последните 
дни, допълни той. По ду-
мите му законът защитава 
максимално потребители-
те и изцяло следва евро-
пейската директива. Ако 
дадена банка едностранно 
вдига лихвения процент, 
ще се сезира Комисията 
за финансов надзор или 
Комисията за защита на 
потребителите, а банката 
ще плати наказателна такса, 
посочи Мавродиев.

ограничаване
За предложенията на Любо-
мир Христов коментарът на 

Мавродиев беше, че ако те 
се изпълнят, ще се ограни-
чи банковата свобода, как-
то и конкуренцията между 
трезорите. Беше предложен 
пазарен бенчмарк в лицето 
на EURIBOR, каза Мав-
родиев. Това няма как да 
се случи, дори БНБ не би 
получила ресурс на така-
ва ниска цена, коментира 
още зам.-председателят на 
икономическата комисия. 
Стоян Мавродиев обясни 
и че парламентът не може 
да налага таван за лихвите 
и повече императивни за-
дължения на банките. Ако 
това се случи, на България 
може да й бъде наложена 
наказателна процедура, до-
пълни той.

Радослава Димитрова

Кризата сви доходите на 
33% от домакинствата

Най-често се орязват разходите  
за комунални услуги, храна, 
здравеопазване и образование

пенсионери посочват, че 
няма промяна във финан-
совото им положение през 
последната година.

ограничаване на раз-
ходите
Като реакция на намале-
ните доходи 41% от до-
макинствата ограничават 
употребата на основни ко-
мунални услуги, а 29% - на 
консумацията на основни 
храни. Засегнатите от кри-
зата домакинства намаля-
ват значително разходите 
за здравеопазване - спират 
да ходят на лекар и да ку-
пуват лекарства. Около 5% 
са тези, които прекратяват 
плащането на здравни оси-
гуровки. Орязват се инвес-
тициите и в образование. 
Тези проявления на криза-
та крият големи рискове в 

дългосрочен план.

Спестявания
По-голямата част от засег-
натите от кризата домакин-
ства у нас не разчитат на 
спестявания. 

Само 22% от анкетира-
ните съобщават, че имат 
спестени средства. В съ-
щото време всяко трето 
домакинство с намалели 
заради кризата доходи има 
дългове към финансовите 
институции. 14% от семей-
ствата в България живеят 
от парите, които им пращат 
техните близки в чужбина, 
а 60% от най-бедните вече 
получават различни соци-
ални помощи.

Повсеместен  
песимизъм
Домакинствата в България 

очакват драстично нара-
стване на безработицата в 
страната през следващите 
12 месеца, показва анке-
тата на Световната бан-
ка. Последните новини от 
Агенцията по заетостта за 
март и април показват лек 
спад в нивото на безрабо-
тицата, но те се дължат на 
сезонни фактори. 

Дори да започне ръст на 
българската икономика 
през второто полугодие на 
2010 г., безработицата ще 
продължи да расте, преду-
преждават икономистите на 
Световната банка. Според 
изследване на Междуна-
родния валутен фонд без-
работицата започва трай-
но да пада не по-рано от 
година след излизането от 
кризата.

Мила Кисьова

Нови промени в Закона за потребителския кредит

 ▶  Промяната ще премахне съмненията около ефикасността на закона, смятат 
Мартин Димитров (отдясно) и Стоян Мавродиев   снимка марина ангелова

5%

16.4%

15.8%

10%
6%

1%

19%
19%

12%

12%
17%

14%

15%
12%

34%

57.9% 29.65%12.45%

Загубили работа

Намалена заплата

Намалена заплата заради въведено непълно работно време

Основно и по-ниско 
образование

Средно 
образование

Висше 
образование

Публичен сектор

Легален частен сектор

Сив частен сектор

Кризата е засегнала 37% от работещите у нас

Най-много са пострадали хората с ниско образование

Намалението на доходите е най-високо в сивия сектор

Работната сила според образованиетоЗагубили работа

Намаляване на заплатата заради въведено непълно работно време

Намаляване на заплатата

Графика: Вихър Ласков
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Електронното управление с  
двойно повече услуги през 2011 г. 
Сертифицирането 
на съществуващите 
услуги в портала egov.
bg буксува

Нови 150 услуги ще бъдат 
добавени към единния пор-
тал за електронно управле-
ние на България през 2011 
г. Това каза за в. “Пари” 
заместник-министърът на 
транспорта, информаци-
онните технологии и съоб-
щенията Първан Русинов. 
Те ще бъдат изцяло нови 
и ще бъдат добавени към 
вече съществуващите над 
100 услуги, които трябва 
да бъдат интегрирани до 
края на тази година. Към 
момента egov.bg предлага 
общо 20 услуги за потре-
бителите си, част от които 
може да бъдат използвани 
само с електронен подпис. 
Тази технология обаче те-
първа набира популярност 
в България, което спъва 
бързото разпространение 
на тези услуги. 

Планове
МТИТС вече е разработи-

ло проект по Оперативна 
програма “Администра-
тивен капацитет”, в който 
се предвижда внедряване 
на 150 обществени услуги 
с висок обществен ефект, 
казва Русинов. По думите 
му изборът на тези услуги 
ще бъде направен на база 
методика за приоритиза-
ция, която се разработва и 
трябва да бъде готова до 3 
месеца след подписването 
на договора за създаването 
й. Новите услуги обаче ще 
се появят през следващата 
година, коментира зам.-ми-
нистърът. 

И в момента МТИТС се 
опитва да увеличи броя на 
предлаганите услуги през 
портала egov.bg. Идеята е 
той да обединява всички 
електронни услуги, предла-
гани от българската админи-
страция. Функциониращите 
през egov.bg услуги са само 
20, а сред тях е издаване на 
удостоверение за постоянен 
адрес, издаване на копие 
от кадастрална карта или 
на част от нея в графичен 
вид и др. Част от тях може 
да бъдат използвани само с 

Петък 14 май 2010  pari.bg

След реформата остават 130 
болници за активно лечение
Фирмите спират дос-
тавките на консума-
тиви за ВМА и Пра-
вителствена болница 
след 20 май

“Ще има 130 активни бол-
ници, а останалите до 400 
ще бъдат болници за доле-
куване и продължително 
лечение. В България няма 
да се затварят болници, а 
ще се преструктурират в 
болници за продължител-
но лечение”, заяви вчера 
министърът на здравеопаз-
ването проф. Анна-Мария 
Борисова пред bTV. 

Реформа
“Имаме един голям ресурс, 
който ще прехвърлим в друг 
вид лечебни заведения”, 
посочи тя. Проф. Борисова 
заяви, че изчаква изготвяне-
то на националната здравна 

карта, за да може да е ясно 
какви нужди има от лечебни 
заведения по региони и да 
се направи разпределение 
на болниците. 

Тя поясни, че болниците 
ще се делят на нива на ком-
петентност. Министърката 
обясни, че една от задачите 
на здравното министерство е 
да се регламентира методи-
ката, по която да се опреде-
лят лекарските заплати. Ще 
се вземат предвид тежестта 
на работата, сложността, 
квалификацията, трудоем-
костта, специализацията и 
други фактори. “Трябва да 
има някакъв ред във всички 
случаи”, допълни тя. 

Рамо
Здравната министърка ще 
свика на 21 май директо-
рите на всички болници, 
които имат задължения към 
дистрибуторите на меди-

Акценти
Длъжниците  
са много 

 ▶Едни от най-големите 
техни длъжници са ВМа, 
болница “Лозенец”, “св. 
Георги”-Пловдив, МБаЛ-
Ловеч, МБаЛ-Бургас, 
национална кардиологич-
на болница. 

 ▶ срещата бе доброже-
лателна и конструктив-
на, посочи силвия Петро-
ва, председател на асо-
циацията на фирмите, 
търгуващи с медицински 

изделия и консумативи.
 ▶аз този проблем ще го 

реша, казала Борисова, 
но не уточнила откъ-
де ще намери средства. 
“Големият проблем е, че 
министър Борисова не 
може да повлие на ведом-
ствени болници като 
ВМа и болница “Лозе-
нец”, които са сред най-
големите ни длъжници”, 
коментира Петрова. 

 ▶Фирмите от бранша 
планират след 20 май да 
спрат доставките на 
консумативи за двете 
болници. 

Облекчение за собствениците на малки фурни
Правителството 
премахва еднаквите 
хигиенни норми за 
различните произво-
дители

Държавата ще облекчи 
собствениците на малките 
квартални фурни след съз-
даването на агенцията по 
храните. Това ще стане чрез 
нови нормативни докумен-
ти, които ще облекчат хиги-

енните изисквания към тях. 
Това каза агроминистърът 
Мирослав Найденов. Той 
обеща да бъде възстановена 
несправедливостта, допус-
ната при присъединяването 
ни към ЕС. Тогава България 
се е подписала за спазва-
нето на еднакви хигиенни 
норми от индустриалните, 
средните и най-малките 
фурни. Преди 2007 г. не-
обходимостта от големи 
инвестиции принуди много 

пекари да изгасят пещите, 
каза министърът. Това лиши 
потребителите от възмож-
ността за избор, а бизнеса 
от стопанска инициатива, 
твърди Мариана Кукушева, 
шеф на Федерацията на 
хлебопроизводителите. 

В момента българинът 
масово си купува домашни 
фурни за печене на хляб. 
Това е ярък вот на недове-
рие към качеството и затова 
бъдещата агенция трябва 

да следи не само безопас-
ността, но и качеството. 
Хората купуват домашни 
фурни не защото искат да 
им излезе по-евтин насъщ-
ният, а защото имат нужда 
от качествена храна, смята 
Кукушева. Тя каза, че това 
трябва да е сигнал не само 
към производителите, но и 
към държавата, която мак-
симално бързо да регулира 
нормативните документи. 

Светлана Трифоновска

 ▶ Над 150 изцяло нови услуги планира да пусне онлайн правителството през 2011 
г., коментира зам.-министърът на транспорта, информационните технологии 
и съобщенията Първан Русинов

електронен подпис, което 
означава, че са достъпни 
за не повече от 100 хил. 
българи - колкото разпола-
гат с такъв сертификат за 
идентичност. Причината 
е, че технологията тепърва 
се развива у нас. Като цяло 
обаче статистиката на ми-
нистерството показва, че от 
представянето на портала 
през началото на годината 
досега около 22 хил. бъл-
гари са се възползвали от 
услугата, казва Русинов. 

интеграция
През последния месец 
МТИТС не е обогатявало 
съдържанието на egov.bg, 
а причината за това не е 
в липсата на услуги. Има 
редица такива, които се 
предоставят от админи-
страции, които не може 
да бъдат достъпвани през 
портала заради факта, че 
информационните систе-
ми на съответните ведом-
ства  не са сертифицирани 
и присъединени. Примери 
за такива услуги - Агенци-
ята по вписванията, НАП, 
Агенция "Митници", МВР 

и др., коментират от ведом-
ството. 

Опитваме се да обогатим 
услугите на egov.bg, но за 
това има различни пречки, 
казва Русинов. Сред тях е 
фактът, че част от електрон-

ните услуги на администра-
циите са изработвани от 
подизпълнители, с които 
договорите са изтекли. Са-
мите администрации тряб-
ва да отделят ресурс, било 
то човешки или финансов, 

който да извърши това сер-
тифициране. Все пак се на-
дявам до края на годината 
да продължим да увелича-
ваме съдържанието на egov.
bg, завършва Русинов. 

Христо Ласков

цински изделия и консума-
тиви. От тях ще поиска до 
края на май да й представят 
погасителни планове как 
ще връщат борчовете си 
към фирмите. Това стана 
ясно след среща между 

проф. Борисова и фирми-
те. Поводът - 100 млн. лв. 
натрупани задължения от 
болниците към търговците 
на медицинска техника и 
консумативи. 

Светлана Желева

сниМка ЕМиЛия костадиноВа
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Португалия приема извънредни данъци
Правителството одо-
бри по-високи налози 
и орязване на заплати-
те в публичния сектор 
с 5%

Португалия ще намали до-
пълнително бюджетния си 
дефицит, като въведе из-
вънредни данъци, вдигне 
съществуващи налози и на-
мали разходите. Мерките 
ще позволят на правител-
ството да ограничи дупка-
та в бюджета до 7.3% от 
брутния вътрешен продукт 
през 2010 г. вместо предва-
рително планираните 8.3%, 
заяви министър-председа-
телят Жозе Сократеш. 

Ефект
Вчера кабинетът обсъди 
спешни мерки, с които стра-
ната да избегне финансов ко-
лапс. Фискалният дефицит 
ще намалее до 4.6% от БВП, 
добави премиерът. Лисабон 
прогнозираше дупката да е 
6.6% от БВП. Общият ефект 
на пакета се очаква да е 
около 2 млрд. EUR според 
неофициални оценки.

извънредни мерки
Ще бъде въведен извънре-

ден данък от 1.5% върху 
доходите. ДДС ще бъде 
увеличен с 1 процентен 
пункт и ще стане 21%, а 
печалбите на големите ком-
пании и банките ще бъдат 
обложени с допълнителен 
данък от 2.5%. Заплатите на 
висшите държавни служи-
тели и политиците ще бъдат 
намалени с 5%. 

Решаващо значение
Мерките са от решаващо 
значение за възстановява-
нето на доверието и осигу-
ряването на пари за иконо-
миката, посочи Сократеш. 
Премиерът помоли съна-
родниците си да положат 
необходимите усилия, за 
да защитят страната си, 
еврото и Европа. Пакетът 
беше съгласуван с опози-
цията преди заседанието 
на кабинета вчера, за да си 
осигури социалистическо-
то правителство подкрепа 
за него в парламента. 

Бурна седмица
Решението на португал-
ското правителство идва 
след бурна седмица в ев-
розоната, след като беше 
одобрен пакет на стойност 
750 млрд. EUR в подкрепа 

Показателят достигна 
7.5 млрд. GBP през 
март
Търговският дефицит на Ве-
ликобритания нарасна пове-
че от очакваното през март. 
Показателят достигна 7.5 
млрд. GBP, след като през 
февруари беше 6.3 млрд. 
GBP, показват данните на 
националната статистическа 
служба в страната. Поевти-
няващата британска лира, 
изглежда, не успява да даде 
очаквания силен тласък на 
търговията на Острова. Ико-
номистите прогнозираха не 
повече от 6.6 млрд. GBP тър-
говски дефицит през март. 

Когато му  
дойде времето
Според президента на Bank 

of England Марвин Кинг 
търговията ще се съвземе, 
когато му дойде времето. 
Стимулиращ ефект обаче 
би имало по-бързото възста-
новяване на икономиката в 
еврозоната.

Слаб ръст на износа
Стойността на износа на-
раства с 1% през март до 
21.4 млрд. GBP, далеч по-
малко от отчетения ръст от 
9.5% през февруари, показ-
ват статистическите данни. 
Най-голям принос за уве-
личението имат петролът и 
междинните продукти като 
машиностроителното обо-
рудване. Техният експорт 
се е увеличил съответно със 
198 млн. GBP и 133 млн. 
GBP. Внесените във Велико-
британия стоки през март са 

Търговският дефицит на 
Острова продължава да расте

▶ По-бързото възстановяване на еврозоната ще по-
могне на британската търговия, каза президентът на 
Bank of England Марвин Кинг 

Рейтингът на Естония може да се вдигне
Международните 
агенции Moody’s и 
Fitch възнамеряват да 
повишат оценките си 
за балтийската страна

Международните рейтинго-
ви агенции Moody’s и Fitch 
може да вдигнат кредитния 
рейтинг на Естония след 
вчерашното й одобрение от 
Европейската комисия за 
присъединяване към еврозо-
ната. Най-вероятната дата за 
въвеждане на единната валу-
та в Естония е 1 януари 2011 
г., каза Ед Паркър, директор 
във Fitch за Източна Европа. 
Агенцията може да пови-

ши оценката си за Естония 
след решението на съвета на 
финансовите министри на 
съюза, насрочен за 13 юли. 

Плюсове
От Moody’s пък заявиха, че 
членството в еврозоната ще 
помогне на страната да на-
мали валутния риск и да по-
добри платежния си баланс. 
Икономиката на Естония 
се представя по-добре от 
всички настоящи членки на 
еврозоната по фискалните 
критерии, което я прави об-
разец за останалите страни 
от блока. Естонският пре-
миер Андрус Ансип заяви, 
че дори след влизането в 

еврозоната правителството 
ще се придържа към строга 
фискална политика.

оценки
Дългосрочният кредитен 
рейтинг в чужда валута, 
който получи Естония от 
Moody’s, е A1, а перспекти-
вата по него беше увеличена 
на стабилна на 31 март т.г. 
Всички настоящи страни в 
еврозоната имат по-висок 
рейтинг с изключение на 
Малта, която има същия, и 
на Гърция, чиято оценка е 
две нива по-ниска - А3. Рей-
тингът на Естония от Fitch е 
BBB+ с положителна перс-
пектива от 30 март.

Спрягат Гордън Браун 
за шеф на МВФ

на застрашените страни 
членки. В сряда бюджетни 
ограничения за 15 млрд. 
EUR бяха приети и от Ис-
пания. Мерките включват 

намаляване на повечето за-
плати в публичния сектор с 
5% и с 15% за високоплате-
ните длъжности.

Гърция беше първата ев-

ропейска страна, на която 
й се наложи да предпри-
еме сериозна бюджетна 
ревизия. Мерките бяха 
задължително условие за 

отпускането на 110 млрд. 
EUR спасителен пакет от 
Европейския съюз и Меж-
дународния валутен фонд 
по-рано този месец.

нараснали с 5.2% и са дос-
тигнали обща стойност 29 
млрд. GBP. При вноса обаче 
няма явно изразена група 
стоки с най-голям принос. 

Дефицитът в търговията с 
държавите извън ЕС също 
нараства до 4.1 млрд. GBP 
през март от 3.4 млрд. GBP 
през февруари.

Успехи
Строгите мерки 
дадоха добър 
резултат
▶ През 2009 г. Естония 
отчете спад от 14.1%.
▶ Прибалтийската 
страна предприе оря-
зване на разходите в 
бюджета, равняващи 
се на около 9% от БвП. 
▶ Благодарение на 
строгите мерки стра-
ната успя през тази 
година да намали дефи-
цита си до 2.4% от 
БвП. 

Сегашният 
управляващ директор 
Строс-Кан може да се 
пробва за президент 
на Франция

След три години начело на 
правителството във Велико-
британия Гордън Браун мо-
же да поеме шефското място 
в Международния валутен 
фонд. След като загуби избо-
рите и подаде оставка, вече 
бившият премиер вероятно 
ще реши да си почине мал-
ко. В Лондон и Вашингтон 
обаче усилено се говори, че 
той може да прояви интерес 
към мястото в МВФ. 

Президентски избори
Сегашният управляващ ди-
ректор на фонда Доминик 
Строс-Кан отдавна се спряга 
за кандидат-президент на 
изборите във Франция през 
2012 г., въпреки че засега той 
се въздържа да коментира 
плановете си. На предиш-
ните избори през 2006 г. 

Социалистическата партия 
на Строс-Кан не успя да 
се пребори за президент-
ството.

За и против
В МВФ смятат Браун за 
сериозен кандидат заради 
опита му по време на кре-
дитната криза. Като дъл-
гогодишен председател и 
член на Международния 
паричен и финансов коми-
тет той има много прияте-
ли във фонда. Браун беше 
близо 10 години финансов 
министър на Великобри-
тания. Според опонентите 
му обаче именно по негово 
време бюджетният дефицит 
на страната излезе извън 
контрол. Националността 
на Браун може също да се 
окаже проблем, тъй като 
още преди да поеме поста, 
Строс-Кан беше определен 
като последния европеец 
начело на МВФ. Всичките 
десет управляващи директо-
ри на фонда досега са били 
европейци.

▶ от вече бившия британски премиер се очаква да зае-
ме важен пост в международна институция

▶ Премиерът Жозе Сократеш помоли сънародниците си да приемат мерките, за да спасят заедно страната си и 
еврото
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Кредиторите започват да 
разпродават "Ален мак" 
След като дълго отлага-
ха, кредиторите на “Ален 
мак” ще дадат днес зелена 
светлина на банките до-
вереници да започнат раз-
продажби на обезпечението 
по двете емисии облигации 
на козметичната компания, 
научи в. “Пари”. Информа-
цията беше потвърдена от 
Даниела Петкова, главен 
изпълнителен директор 
на пенсионната компания 
“Доверие”, която е сред 
държателите на дългови 
книжа. 

Краят
Днес ще се проведат двете 
събрания на облигационе-
рите на “Ален мак”, става 
ясно от публикувана по-
кана до инвестиционната 
общност. Точка единствена, 
която ще разискват кре-
диторите, е обсъждане на 
действия, след като и двете 
емисии станаха предсрочно 
изискуеми. Решението, кое-
то ще вземем, е да упълно-
мощим банките да започнат 
продажбата на активите, 
заложени като обезпечение, 
каза Даниела Петкова. По 
думите й това е единстве-
ното възможно решение, 
след като окръжният съд в 
Пловдив отхвърли молбата 
за обявяване на “Ален мак” 

в неплатежоспособност. 
Съдът  каза, че облигацио-
нерите могат да си получат 
парите чрез обезпеченията, 
добави Даниела Петкова. 
Именно управляваната от 
нея ПОК “Доверие” пода-
де молбата за обявяване в 
неплатежоспособност на 
козметичната компания. 
Това води до голяма неиз-
вестност за дружеството, 
твърди Даниела Петкова. 
Според нея, ако съдът е 
уважил молбата, щеше да 
има синдик и компанията 
би продължила да работи 
както досега.

Опитите на в. “Пари” да 
се свърже с представител 
на “Ален мак”, за да разбе-
ре какви стъпки ще пред-
приемат акционерите, за 
да стопират продажбата на 
активи, пропаднаха.

Сапунена опера
В началото на март креди-
торите на “Ален мак” имаха 
поредно общо събрание, 
на което беше дискутирана 
същата точка от дневния 
ред, каквато е заложена и за 
днешното събрание. Тогава 
обаче те решиха банките да 
не започват разпродажба на 
активи, докато не излезе 
решението на съда. Освен 
това облигационерите се 

заеха с търсенето на по-
тенциални инвеститори 
за закъсалата козметична 
компания. 

Преговорите продължиха, 
но за да е ясно кои инвести-
тори имат интерес, трябва 
банките да започнат да про-
дават заложените активи, за 
да видим кой ще ги купи, 
добави Даниела Петкова. 
На срещата си в началото 
на март кредиторите за-
дължиха банките да свикат 
нови общи събрания, ако 
съдът отхвърли молбата, 
както се и случва.

Според отчета за първото 
тримесечие на годината об-
щите активи на “Ален мак” 
са 37.6 млн. лв., от които 
обаче вземанията са 24.9 
млн. лв. Дружеството дъл-
жи 11.25 млн. лв. по двете 
емисии дългови книжа. Те 
станаха предсрочно изиску-
еми, тъй като козметичната 
компания не плати лихвите 
към 31 декември, а след то-
ва пропусна да го направи 
и в допълнителния срок от 
30 дни, който е записан в 
договора. 
 Днес служители на пред-
приятието ще излязат на 
мълчалив протест в опит 
да запазят дейността на 
компанията.

Атанас Христов

КомпАнии 
и пАзАри

Редактор:
мирослав иванов
mivanov@pari.bg
тел. 4395-867

Реклама:
Станислава Атанасова
satanasova@pari.bg
тел. 4395-851

Решение
“Булленд” 
раздава близо 400 
хил. лв. дивидент
Акционерите в “Булленд 
инвестмънтс” АДСИЦ 
ще си раздават близо 400 
хил. лв. дивидент. Това 
става ясно от покана за 
свикване на общо събра-
ние. Според нея инвес-
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“Ер Ликид” отчита 14 млн. EUR 
приход от  разделяне на въздуха

Днес е поредното общо събрание на облигационерите на компанията

“Ер Ликид България” от-
чете приход от 14 млн. 
EUR за 2009 г., което е 
ръст от 23% на годишна 
база. Дейността на фирма-
та е производство на ин-
дустриални газове, пред-
назначени за промишлени 
и медицински цели. През 
септември 2010 г. компа-
нията планира да отвори 
втори център за бутили-
ране на газ. В него и в 
действащия до момента в 
Габрово обект са инвести-
рани 2 млн. EUR. 

В началото “Ер Ликид” 
предвижда работа само с 
големи компании. В Бълга-
рия клиенти на дружество-

то са “Аурубис”, “Стома-
на”, “Терем” и “Монбат”. 
Френската компания обаче 
вече се преориентира и към 
малкия и средния бизнес. 
Именно за техните нужди 
производителите изграждат 
центрове за бутилиране на 
газ. От началото на работа-
та си в България “Ер Ли-
кид” са инвестирали повече 
от 50 млн. лв. Периодът, за 
който предвиждат възвръ-
щане на вложенията си, е 
повече от 15 години.

 На българския пазар 
фирмата оперира от 1999 
г. Първият построен завод 
за разделяне на въздуха се 
намира в Пирдоп, а втора-

та производствена линия 
е основно за “Стомана” 
в Перник. Общите капа-
цитети на производство 

на индустриални газове 
на двата завода са 1100 т 
дневно. 

николета Цветкова

Всяка четвърта фирма 
получава одобрение 
за кредит
Все повече фирми, които 
кандидатстват за кредит, 
получават одобрение, по-
казват наблюденията на 
“Кредитекс”. От друже-
ството посочват, че вече 
всяка четвърта фирма по-
лучава заем, а година по-ра-
но одобрение е получавала 
всяка шеста. Данните по-
твърждават прогнозите, че 
бизнес кредитирането ще 
се раздвижва. Статистиката 
на БНБ също показва, че 
в края на първото триме-
сечие на годината бизнес 
кредитите са се увеличи-
ли с 1.1% на годишна ба-
за. Банкери и икономисти  
очакват в следващите месе-

ци бизнес кредитирането да 
се активизира.

Заради кризата банките и 
кредитиращите компании 
затегнаха колана при отпус-
кане на кредит, като станаха 
по-взискателни към друже-
ствата. Нов критерий при 
анализа на потенциалните 
кредитополучатели е как 
фирмата се справя в усло-
вията на криза, обясниха от 
“Кредитекс”. Този анализ 
дава допълнителна инфор-
мация за рисковия профил и 
гъвкавостта на една компа-
ния, за това може ли тя да се 
настройва успешно спрямо 
променящия се пазар.

радослава Димитрова

титорите в дружеството 
трябва да одобрят разпре-
делението на цялата сче-
товодна печалба за 2009 
г. в размер на 361 420 лв. 
Освен това за дивидент 
ще бъдат разпределени 
и 29 116.67 лв. от натру-
паната неразпределена 
печалба от минали годи-
ни. Акционерите в дру-

жеството ще гласуват и 
някои текущи решения. 
Те ще освободят от отго-
ворност членовете на 
съвета на директорите за 
дейността им през 2009 
г. Ще одобряват и докла-
да на одитния комитет в 
компанията, както и ще 
избират одитор на компа-
нията за 2010 г. 

Дълготрайни материални активи на "Ален мак" АД към 31 март 2010 г., в хил. лв.

Машини и оборудване 
830

44

Общо ДМА 10 764

Земи (терени )
2649

Сгради и конструкции
6079

Транспортни средства 

Графика: Гриша Струнджев

 ▶около 11% е възвръщаемостта на инвестициите ни, 
казва Франсоа Курт, изпълнителен директор на  
“Ер Ликид България” Снимка Емилия коСтадинова
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Българските инвестици-
онни фондове увеличават 
вложенията си на капита-
ловите пазари в страните 
от Европейския съюз и 
Балканския полуостров. 
Това показват данните на 
Българската народна бан-
ка за първото тримесечие 
на 2010 г. 

Инвестициите на мест-
ните фондове в страните 
от ЕС са нараснали за 
периода януари - март 
2010 г. повече от два пъти 

в сравнение с първото 
тримесечие на миналата 
година до 17.9 млн. лв. 
Двойно са скочили и вло-
женията на територията 
на балканските държави 
до 5.1 млн. лв. към 31 
март 2010 г. На годишна 
база повишение има и 
при активите в български 
инструменти. Те растат 
с 16% до 186.3 млн. лв. 
Спрямо последното три-
месечие на 2009 г. обаче 
инвестициите, реализира-

ни в България, намаляват 
с 2.3 млн. лв. 

пренасочване
Това, което привлича ин-
веститорите към чуждите 
фондове, е по-големият 
мащаб на пазара, оттам и 
по-високата ликвидност, 
солидна история на съот-
ветния капиталов пазар и 
относително малък държа-
вен риск. Това коментира 
за в. „Пари” Детелин Йор-
данов, инвестиционен кон-

султант в УД „Интеркарт 
Инвестмънтс”. Даниел Ди-
митров от „Реал Финанс 
Асет Мениджмънт” смята, 
че падащите лихви по де-
позитите карат професио-
налните инвеститори да се 
ориентират към влагане на 
свободните си средства на 
чуждите пазари. 

активи
Общата стойност на акти-
вите на инвестиционните 
фондове към 31 март тази 

година е малко над 716 
млн. лв. Това е повишение 
с 63% спрямо година по-
рано. При чуждестранните 
схеми скокът е повече от 
два пъти до 391 млн. лв. 

Местните фондове са 
увеличили активите си 
на годишна база с 18% до 
325.1 млн. лв. Български-
те колективни инвестици-
онни схеми отчитат най-
голям ръст на активите 
на фондовете в облигации 
с близо 25% до 52.7 млн. 

По-високата ликвидност и възможностите за стабилна доходност при слаб държавен риск са причината за преливането

Българските инвестиционни фондове 
залагат на вложения в западните пазари

Продукти
Райфайзен пуска  
бизнес кредити с 
фиксирана лихва
Райфайзенбанк пуска 
бизнес кредити с фикси-
рана лихва за първата 
година, съобщиха от 
банката. Това е първата 
оферта за бизнес кредит 
с фиксирана лихва. За 

кредити в евро първо-
началната фиксирана 
лихва е 7.5% годишно, 
а за кредити в левове 
лихвеният процент е 9. 
За останалия период на 
заема лихвата е плаваща 
и се определя на база на 
стойността на банковия 
ресурс за съответната 
валута плюс надбавка. 
Фирмите може да 
ползват финансирането 

за инвестиционни сред-
ства и за оборотни нуж-
ди, като максималният 
срок за кредити е 15 
години, а при заемите за 
оборотни нужди е 3 го-
дини. Промоционални-
те условия са валидни 
за подадени искания до 
31 август 2010 г. и важат 
за кредити, които са 
обезпечени с недвижим 
имот. 
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ФИНЛАНДИЯ

ВЕЛИКОБРИТАНИЯ
ДАНИЯ

СЛОВЕНИЯ

ПОЛША

ИСПАНИЯИСПАНИЯ

ЕСТОНИЯ

ГЪРЦИЯ

КИПЪРКИПЪР

ШВЕЦИЯ

ХЪРВАТИЯ

ХЪРВАТИЯХЪРВАТИЯ

РУМЪНИЯ

ЛИТВА

БЪЛГАРИЯ

ЛАТВИЯ

СЛОВЕНИЯ ТУРЦИЯ

СЛОВЕНИЯСЛОВЕНИЯ

АЛБАНИЯ

СЪРБИЯ

МАКЕДОНИЯ

МОЛДОВА

ГЪРЦИЯ

РУМЪНИЯ

БЪЛГАРИЯКОСОВО
ЧЕРНА ГОРА

БОСНА 
И ХЕРЦЕГОВИНА
БОСНА 
И ХЕРЦЕГОВИНАБЪЛГАРИЯБЪЛГАРИЯ

160.3

186.3

8.4

17.9

2.3

5.1

1.9

5.9

+16.26% +112.94% +120.22% +212.79%

Активи на местните 
инвестиционни фондове, в млн. лв.
Структура на портфейла 
от ценни книжа

Управлявани средства от инвестиционните 
фондове по видове фондове, в млн. лв. 

274.4 325.1

129.0

158.9

42.2
52.7

100.6 111.2

2.5 2.4

Местни инвестиционни 
фондове – общо

Фондове. 
инвестиращи 

в акции

Фондове. 
инвестиращи 
в облигации

Балансирани 
фондове

Фондове. инвестиращи 
в недвижими 
имоти и други

165.4
391.0

Чуждестранни 
инвестиционни фондове

+62.83%

439.8
716.1

Инвестиционни 
фондове – общо

+136.37%

+18.50%

+23.17% +24.76% +10.51% -6.74%

31.03.09 г.

31.03.10 г.

31.03.09 г.
31.03.10 г.

31.03.09 г.

31.03.10 г.

Графика: Вихър Ласков

Падащите 
лихви по 

депозитите карат 
професионалните 
инвеститори да се 
ориентират към 
влагане на свобод-
ните си средства 
на чуждите пазари
Даниел Димитров ,
„Реал Финанс Асет Мениджмънт” 

Резултати
„Лавена” увеличи 
продажбите  
си с 87%
„Лавена” АД успя да 
увеличи приходите си 
от продажби с 87% до 
1.1 млн. лв., показва 
неконсолидираният 
отчет на дружеството 
за първото тримесечие 

на тази година. 
Увеличението в 
общите приходи 
от продажби на 
компанията се дължи 
на едновременния 
ръст в реализираните 
приходи от продажби 
на козметика - с 
98%, хранителни 
добавки - 165%, и 
етерични масла - 90%, 
съобщават от „Лавена”. 

Компанията излезе на 
печалба от 71 хил. лв. 
към 31 март 2010 г. За 
сравнение преди година 
дружеството имаше 
отрицателен финансов 
резултат от 3 хил. лв. 
За последно сделки с 
акциите на „Лавена” на 
Българската фондова 
борса е имало на 24 
февруари 2010 г. на 
цена от 18 лв. за брой. 
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По-високата ликвидност и възможностите за стабилна доходност при слаб държавен риск са причината за преливането

Българските инвестиционни фондове 
залагат на вложения в западните пазари

лв. С 23% са се увеличили 
и средствата под управле-
ние на схемите в акции. 

Според анализаторите 
управляващите дружества 
бягат на чуждите пазари, 
защото в противен случай 
много по-бавно ще изля-
зат от кризата. 

портфейли
През първото тримесечие 
на тази година акциите 
и другите форми на соб-
ственост в портфейлите 

на местните инвестицион-
ни фондове са нараснали с 
близо 52% до 160 млн. лв. 
С 50% до 12.1 млн. лв. са 
се увеличили и дяловете 
от инвестиционни друже-
ства и договорни фондове. 
С близо 14% фондовете 
са увеличили паричните 
средства, които държат в 
каса, до 2.1 млн. лв. 

Дори и сегашните мал-
ки като размер активи на 
схемите вече са твърде го-
леми за нашия финансов 

пазар, който не предлага 
нито достатъчно разноо-
бразни инструменти, нито 
необходимата законова и 
техническа инфраструкту-
ра за нормалното функци-
ониране на индустрията, 
коментира Петър Васи-
лев, портфолио мениджър 
в „Алфа Асет Менидж-
мънт”. Според него зара-
ди този факт инвеститори-
те са насочили погледите 
си навън. 

магдалена иванова

Състоянието на икономиката 
не позволява бързи резултати
Ако говорим за 
развитието на индус-
трията в европейски и 
световен мащаб, нещата 
са в обичайните си релси -  
активите на фондовете 
растат, привлечените 
средства също, и то с 
доста задоволителен темп. 
Що се отнася до Бълга-
рия, след като фондовият 
ни пазар е на точката на 
замръзването, логично е 
и притокът на средства 
във фондовете също да е 
почти замръзнал. 

Основната разлика 
между взаимните 
фондове в Европа и по 
света и у нас според мен 
е в това, че докато там 
фондовете се възприемат 
като дългосрочна спестов-
на инвестиция, у нас те се 
възприемат по-скоро като 
спекулативен инструмент, 
който носи бърза и кратко-
срочна печалба. 
Причините за това са 
предимно исторически - 
тази индустрия се създаде 
у нас точно по времето 
на борсовия бум, когато и 
100% годишна доходност 
беше нещо обичайно и ин-
веститорите свикнаха на 
лесни печалби. Впослед-
ствие финансовата криза 
„изяде” бързо тези лесни 
печалби и остави у инвес-
титорите горчив привкус, 
че са били измамени.

Затова и сега 
възстановяването на 

За съжале-
ние дори и 

сегашните малки 
като размер активи 
на индустрията 
вече са твърде 
големи за нашия 
финансов пазар. 
Основната разлика 
между взаимните 
фондове в Европа 
и у нас е в това, че 
докато там фондо-
вете се възприемат 
като дългосрочна 
спестовна инвести-
ция, у нас те се въз-
приемат по-скоро 
като спекулативен 
инструмент, който 
носи бърза и крат-
косрочна печалба

петър Василев,
„Алфа Асет Мениджмънт”

Коментар
Секторът бавно 
ще излезе  
от кризата
Активите на 
фондовете в България 
продължават да растат 
през първите три месеца 
на годината, следвайки 
ръста от предходните две 
тримесечия. Промяната 

спрямо четвъртото триме-
сечие на миналата година 
е 11.2% по данни на БНБ. 
Ръстът на активите обаче 
не е задължително да 
бъде свързан с добро 
представяне на фондове-
те, като се има предвид 
географското разпреде-
ление на инвестициите 
с 83.1% насоченост към 
местния пазар, който 
определено е в застой. 

На този фон е логично да 
нараства делът на инвес-
тициите извън България. 
Въпреки дълговата криза, 
която обхвана Европа, ин-
вестираните средства на 
фондовете у нас за пър-
вото тримесечие на 2010 
г. намаляват с 2.3 млн. 
лв., докато тези към ЕС 
нарастват с 4.5 млн. лв. 
Това, което привлича ин-
веститорите към чуждите 

фондове, е по-големият 
мащаб на пазара, оттам и 
по-високата ликвидност, 
солидна история на съот-
ветния капиталов пазар 
и относително малък 
държавен риск.

По всичко личи, че 
секторът отбелязва 
раздвижване, подтикнато 
от възстановяването на 
развитите икономики. 

Голямата експозиция на 
фондовете към местния 
пазар с всички негови 
недостатъци обаче обрича 
сектора на бавно изли-
зане от кризата. Трябва 
да се отбележи и не на 
последно място изгубе-
ното доверие от страна на 
инвеститорите, което ще 
се връща бавно.

Детелин Йорданов,
УД „Интеркарт Инвестмънтс” АД

сектора е по-скоро започ-
ване отначало в обяснени-
ето на това що е взаимен 
фонд и има ли той почва у 
нас. Разбира се, това не е 
единственото обяснение - 
достатъчно е да се сравни 
нивото на разполагаемия 
доход у нас и в Европа, 
да се види и нивото на 
спестяванията, за да стане 
ясно, че не може да се 
очакват бързи резултати, 
особено при сегашното 
икономическо състояние. 

Немаловажна 
причина са и високите 
лихви, които предлагат 
банките за депозитите си 
- за разлика от Европа, 
където лихвите са 1-2% 
годишно, тук при 7-8%, 
при това гарантирани от 
държавата, е трудно да се 
привлекат по-консерва-
тивни инвеститори. 

За съжаление обаче 
смятам, че дори 
и сегашните малки 
като размер активи на 
индустрията вече са 
твърде големи за нашия 
финансов пазар, който не 
предлага нито достатъчно 
разнообразни инструмен-
ти, нито необходимата 
законова и техническа 
инфраструктура за нор-
малното функциониране 
на индустрията. Затова 
и в условията на глоба-
лен пазар е нормално 
инвеститорите да насочат 
погледите си навън. 

ПРОДАВА СЕ
ЗАВОД НА РЕКА ДУНАВ

за химически продукти 
на 260 км от София

• Износ за 14 държави
• Продукция с капацитет  

500 000 € /месец
• РЗП  14 000 м²;   терени  

20 000 м²
• В момента произвежда за  

95 000 € /месец
За справки: 02/8373353 

0887542306

Коментарите на брокерите не са препоръка за покупка или продажба на акции.

Преоценки на портфейли 
забавят ръста на нашите схеми 
Изнесената от БНБ 
статистика за средства-
та на инвестиционните 
фондове, опериращи в 
България, затвърждава 
тренда, оформен от нача-
лото на 2009 г., за ръст в 
активите под управление 
при всяка група фондове. 
Ръстът в общите активи 
е значителен, но той се 
дължи основно на ръста 
в активите на чуждес-
транните инвестиционни 
схеми. 

В условията, в които 
местният фондов пазар е 
забравен от инвеститорите, 
а лихвите по депозитите 
падат драстично, нормално 
е те да се ориентират към 
влагане на свободните си 
средства на чуждите паза-
ри. Големият брой банки 

Местните 
управлява-

щи дружества се 
сблъскват с все 
по-силна конкурен-
ция от чужбина и в 
условията на криза 
борбата за инвести-
торите се очертава 
да става още по-
тежка

Даниел Димитров, 
„Реал Финанс Асет Мениджмънт”

с чужд капитал са основ-
ните канали, чрез които 
чуждите схеми достигат 
до българския инвеститор. 
При местните фондове 
ръстът на годишна база 
е значително по-нисък, 
което според мен се дължи 
основно на преоценки на 
портфейлите от български 
акции. 

Местните 
управляващи дружества 
се сблъскват с все по-силна 
конкуренция от чужбина 
и в условията на криза 
борбата за инвеститорите 
се очертава да става още 
по-тежка. Ненапразно 
в последните месеци се 
забелязва бум при българ-
ските схеми, насочени към 
чужди пазари - основно в 
Югоизточна Европа.

РУСИЯРУСИЯ

СЛОВАКИЯ

ГЕРМАНИЯ
ЧЕХИЯ

ФРАНЦИЯ

ИТАЛИЯ

АВСТРИЯ

ХОЛАНДИЯ

ФИНЛАНДИЯ

ВЕЛИКОБРИТАНИЯ
ДАНИЯ

СЛОВЕНИЯ

ПОЛША

ЕСТОНИЯ

ГЪРЦИЯ

ШВЕЦИЯ

ХЪРВАТИЯ

РУМЪНИЯ

ЛИТВА

БЪЛГАРИЯ

ЛАТВИЯ

СЛОВЕНИЯ ТУРЦИЯ

АЛБАНИЯ

СЪРБИЯ

МАКЕДОНИЯ

МОЛДОВА

ГЪРЦИЯ

РУМЪНИЯ

БЪЛГАРИЯКОСОВО
ЧЕРНА ГОРА

СЛОВАКИЯ

ПОРТУГАЛИЯПОРТУГАЛИЯ

ИРЛАНДИЯИРЛАНДИЯ ГЕРМАНИЯ
ЧЕХИЯ

ФРАНЦИЯ

ИТАЛИЯ

АВСТРИЯ

ХОЛАНДИЯ

ФИНЛАНДИЯ

ВЕЛИКОБРИТАНИЯ
ДАНИЯ

СЛОВЕНИЯ

ПОЛША

ИСПАНИЯИСПАНИЯ

ЕСТОНИЯ

ГЪРЦИЯ

КИПЪРКИПЪР

ШВЕЦИЯ

ХЪРВАТИЯ

ХЪРВАТИЯХЪРВАТИЯ

РУМЪНИЯ

ЛИТВА

БЪЛГАРИЯ

ЛАТВИЯ

СЛОВЕНИЯ ТУРЦИЯ

СЛОВЕНИЯСЛОВЕНИЯ

АЛБАНИЯ

СЪРБИЯ

МАКЕДОНИЯ

МОЛДОВА

ГЪРЦИЯ

РУМЪНИЯ

БЪЛГАРИЯКОСОВО
ЧЕРНА ГОРА

БОСНА 
И ХЕРЦЕГОВИНА
БОСНА 
И ХЕРЦЕГОВИНАБЪЛГАРИЯБЪЛГАРИЯ

160.3

186.3

8.4

17.9

2.3

5.1

1.9

5.9

+16.26% +112.94% +120.22% +212.79%

Активи на местните 
инвестиционни фондове, в млн. лв.
Структура на портфейла 
от ценни книжа

Управлявани средства от инвестиционните 
фондове по видове фондове, в млн. лв. 

274.4 325.1

129.0

158.9

42.2
52.7

100.6 111.2

2.5 2.4

Местни инвестиционни 
фондове – общо

Фондове. 
инвестиращи 

в акции

Фондове. 
инвестиращи 
в облигации

Балансирани 
фондове

Фондове. инвестиращи 
в недвижими 
имоти и други

165.4
391.0

Чуждестранни 
инвестиционни фондове

+62.83%

439.8
716.1

Инвестиционни 
фондове – общо

+136.37%

+18.50%

+23.17% +24.76% +10.51% -6.74%

31.03.09 г.

31.03.10 г.

31.03.09 г.
31.03.10 г.

31.03.09 г.

31.03.10 г.

Графика: Вихър Ласков
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Telefonica отчита 2% 
ръст на печалбата

Продажбите нарастват 
в Латинска Америка и 
Европа, Испания дър-
па компанията назад

Испанският телекомуника-
ционен оператор Telefonica 
отчете с 2% по-висок фи-
нансов резултат за първото 
тримесечие на годината. 
Чистата печалба на компа-
нията достигна 1.66 млрд. 
EUR спрямо 1.62 млрд. 
преди година. Продажбите 
нараснаха с 1.7% до 13.93 
млрд. EUR.

поглед към Бразилия
В опит да разшири бизнеса 
си в началото на седмицата 
компанията предложи 5.7 
млрд. EUR на партньора си 
Portugal Telecom за дела му 
в смесеното им предприя-
тие Brasilcel. Компанията 
държи 60% от най-големия 
безжичен оператор в Бра-
зилия Vivo. Португалска-
та компания обаче смята 
Vivo за ключов елемент от 

стратегията си и отказва да 
приеме офертата. 

Telefonica се опитва да 
придобие пълен контрол 
върху Vivo с цел да слее 
мобилния оператор с ком-
панията си за стационарна 
телефония Telesp. Продаж-
бите на фиксираната мрежа 
намаляха с 1.4% през пър-
вото тримесечие, докато 
Vivo отчете 4.4% ръст.

рецесия
В Испания продажбите на 
Telefonica намаляха с 5.7% 
до 4.6 млрд. EUR за пър-
вото тримесечие заради 
рецесията в страната. В 
останалата част на Европа 
обаче продажбите нарасна-
ха със 7.4% и достигнаха 
3.49 млрд. EUR. В Латинска 
Америка компанията отчете 
ръст от 4.2% до 5.63 млрд. 
EUR. Оперативните разхо-
ди на групата скочиха с 5% 
и достигнаха 9.02 млрд. 
EUR. Клиентите на компа-
нията се увеличиха с 4.6% 
до 273 млн.

Western Union 
навлиза агресивно  
на пазара на преводи

Western Union ще разширя-
ва дейността си в България 
и за целта компанията пла-
нира да сключи партньор-
ство с няколко нови финан-
сови компании. В момента 
дружеството за преводи си 
партнира с ОББ, Societe 
Generale Експресбанк, По-
щенска банка, Търговска 
банка Д и с финансовата 
къща Kesh express. 

Клиентите имат нужда от 
повече локации и заради 
това ще развием още парт-
ньорската си мрежа, обясни 
регионалният директор на 
Western Union за Румъния и 
България Александру Бада-

леску. За клиентите е много 
важно офисите да са близо 
до тях - до работното място, 
дома и търговските вериги, 
допълни той. 

Пазарният дял на ком-
панията от началото на 
годината се е увеличил с 
1% и вече е 18%, съобщи 
Бадалеску.

резултати
За първото тримесечие 
на 2010 г. компанията от-
чита ръст на печалбата и 
на направените преводи в 
световен мащаб. Послед-
ното тримесечие на 2009 г. 
Western Union е регистри-

рала 3% спад на печалбата, 
каза Бадалеску. В същото 
време за този период имаше 
5% увеличение на направе-
ните преводи, допълни той. 
От началото на годината 
обаче компанията отчита 
положителни резултати. 
Печалбата се увеличава с 
3%, а направените преводи 
с 8%. Приходите на Western 
Union за 2009 г. са 5.1 млрд. 
лв.

Причината, е че хората 
са станали по-внимателни 
и вече по-малко изпращат 
пари по автобуси и позна-
ти. Сега те предпочитат 
сигурност и използват ус-

лугите на фирмите за па-
рични преводи, коментира 
Бадалеску. 

Отражението на 
кризата
Когато започна кризата, 
ние бяхме бяхме много 
консервативни, коментира 
Бадалеску. Оказа се обаче, 
че емигрантите са много 
гъвкави и компанията не 
пострада много, допълни 
той. По думите му, когато 
един българин в чужби-
на загуби работата си, той 
веднага се ориентира към 
друга позиция, а не се връ-
ща в страната си. 

Основното отражение на 
кризата е върху броя на 
направените транзакции, 
както и върху обема на 
сумата, която се изпраща. 
Стойността на преводите 
е намаляла с 8 до 10%. 
Бадалеску посочи, че ако 
преди кризата средната 
сума, която е превеждана, 
е била 250 EUR, сега тя е 
230 EUR. 

В резултат на кризата и 
като борба с конкуренция-
та компанията е намалила 
комисионите, които взима 
при паричен превод, съ-
общи още Бадалеску. Той 
обясни, че в различните 
държави намалението е 
различно, но никъде не е 
по-малко от 15%. 

радослава Димитрова

Цена (НСА) на недистрибутивна единица клас А за 15.04.2010 г.

                                                               Pioneer Funds и Pioneer P.F.  
Pioneer Funds и 

Pioneer P.F.  
USD клас EUR клас 

Pioneer Funds - Aмерикански Фонд Пайъниър
Pioneer Funds - Акции от  евро Средиземноморския регион 

и Развиваща се Европа
Pioneer Funds - Японски акции 

Pioneer Funds - Акции на развиващи се пазари
Pioneer Funds - Акции Велик Китай 

Pioneer Funds - Акции от Тихоокеанския Район без Япония
Pioneer Funds - Европейски компании с малка капитализация  

Pioneer Funds - Американски компании със средна капитализация 
Pioneer Funds - Водещи Европейски Компании 

Pioneer Funds - Световни тенденции
Pioneer Funds - Облигации на развиващи се пазари 

Pioneer Funds - Американски Високодоходен
Pioneer Funds - Стратегически доход

Pioneer Funds - Eвропейски корпоративни облигации
Pioneer Funds - Европейски облигации

Pioneer Funds - Краткосрочен в щатски долари
Pioneer Funds - Краткосрочен в евро
Pioneer Funds - Глобален селективен

Pioneer P.F. - Eвро Защитен
Pioneer P.F. - Глобален дефанзивен

Pioneer P.F. - Глобален дефанзивен плюс
Pioneer P.F. - Глобален динамичен

Pioneer P.F. - Глобален прогресивен 
Pioneer Funds - Стоков Алфа

Pioneer Funds - Глобални Oблигации Агрегатен
Pioneer Funds - Европейски акции стойност

Pioneer Funds - Американски –ръст- проучвателен
Pioneer Funds - Глобален гъвкав

Pioneer Funds - Абсолютна доходност равновесен
Общо активи от директни продажби на Pioneer Funds и Pioneer 
P.F. в България (без продукт Авангард)

С условията за инвестиране в Pioneer Funds (Фондове “Пaйъниър”) и Pioneer P.F. (Пайъниър П.Ф.) 
можете да се запознаете  във всички клонове на УниКРЕдиТ БУлБАнК Ад или на адрес www.
pioneerinvestments.cz/bg, УниКредит Булбанк Ад създаде безплатната телефонна  линия 
0 800 14 000 (Телефонната линия е на цената на един градски разговор, независимо откъде 
се обаждате.). Предишните резултати от дейността на Фонда нямат по необходимост 
връзка с бъдещите резултати от тази дейност. Стойността на инвестициите и доходът 
от тях могат да се повишат, но и понижат без гаранция за печалба и при съществуването 
на риск за инвеститорите да не си възстановят пълния размер на вложените от тях 
средства. инвестициите във Фонда не са гарантирани от гаранционен фонд, създаден от 
държавата, или с друг вид гаранция.

5,46 4,03
25,8 19,02

2,7 1,99
10,56 7,79
12,19 8,99
8,85 6,52
11,62 8,56
7,69 5,67
6,56 4,83
5,89 4,34
11,98 8,83
8,67 6,39
8,62 6,36
9,61 7,08
10,33 7,62
5,95 4,39
8,26 6,09
 52,03
 55,08
 
 
 
 
64,8 47,76
81,84 60,33
 70,5
101,15 74,56
90,51 66,72
 53,77
 
€ 83 207 842

Дружеството бори финансовата криза  
с понижение на комисионите

 ▶  Клиентите имат нужда от повече локации, обясни  александру Бадалеску 
Снимка марина ангелова

Последен напън за спасяване на Seat
До пет години автомо-
билният производител 
трябва да спре  
загубите

Испанският автомобилен 
производител Seat си е по-
ставил амбициозната цел до 
пет години да спре загуби-
те и изтичането на клиенти 
към конкурентите си чрез 
разширяване на предлага-
ните модели и растеж извън 
местния пазар в Испания. 
Подразделението е най-гу-
бещото за компанията майка 
Volkswagen. Това е послед-
ният опит за спасяването на 
Seat и оставането му на паза-
ра като марка, каза главният 
изпълнителен директор на 
компанията Джеймс Муир. 
По думите му, ако в момента 
някой иска да се отърве от 
Seat, ще трябва да даде пари 
на кандидата да го вземе.

Спешна пълна  
промяна
Според анализаторите без 
пълна промяна испанското 

подразделение заплашва с 
провал плановете на герман-
ската компания майка до 2018 
г.  да изпревари японския си 
конкурент Toyota и да стане 
най-големият автомобилен 
производител в света. VW 
произвежда също марките 
Skoda, Audi и различните 
модели Volkswagen.

Трудна мисия
Seat реализира по-голяма-
та част от продажбите си в 
Югоизточна Европа, където 
кризата засегна изключител-
но силно производителите 
на малки коли. Това прави 
още по-трудна спасителната 
мисия на испанската ком-
пания. Сред плановете на 
Муир за излизане от блатото 
е увеличаване над два пъти 
на продажбите на Seat до 800 
хил. автомобила. 

зависимост
Около 56% от продажбите на 
компанията в момента са на 
модела Ibiza. Затова трябва 
да разширим гамата от мо-
дели, както и да намалим за-

висимостта си от испанския 
пазар, каза Муир. Продаж-
бите на коли в Испания са се 
стопили с 21% през миналата 
година, показват данните на 
Европейската асоциация на 
автомобилните производи-
тели. 

Муир оглави компанията 
през септември, след като 
предшественикът му Ерик 

Шмид се провали в изпъл-
нението на тригодишния си 
план за излизане на печалба. 
Преди това Муир беше ди-
ректор за Европа на Mazda 
Motor. Притесненията за 
испанската икономика след 
кризата в Гърция допълни-
телно затрудняват усилията 
на ръководството на Seat да 
подобри състоянието си.

 ▶  ако сега някой иска да се отърве от Seat, трябва 
да даде пари на кандидата да го вземе, каза гл. изп. 
директор на компанията Джеймс Муир

Снимка BloomBerg

 ▶  В испания продажбите на Telefonica намаляха с  
близо 6% през първото тримесечие         Снимка BloomBerg
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Дял
Generali може 
да се оттегли от 
Commerzbank
▶ Generali може да прода-
де 6-процентния си дял в 
Commerzbank до септем-
ври, когато изтича спора-
зумението между двете 
компании. 
▶ Сделката вероятно ще 
бъде направена, след като 
се стабилизират паза-
рите, съобщи в. Corriere 
della Sera, цитиран от 
Bloomberg. ▶ Силните резултати на компанията се дължат ос-

новно на италианското подразделение Снимка BloomBerG 

Печалбата на Generali скочи пет пъти
Премийните 
приходи от 
животозастраховане 
отбелязаха ръст  
от 26%

Италианският застрахова-
тел Assicurazioni Generali 
отчете скок на печалбата 
си за първото тримесечие 
на годината благодарение 
на повишените премийни 
приходи и новите продаж-
би на животозастрахова-
телни полици. Чистият 
финансов резултат на ком-
панията достигна 527 млн. 
EUR в сравнение със 104 
млн. EUR за същия пери-

од на миналата година, 
когато Generali вписа в 
отчета си 1.5 млрд. EUR 
обезценки. Оперативната 
печалба от животозастра-
ховане скочи с 61% до 866 
млн. EUR.

Скок на премиите
Брутните премии на ком-
панията се увеличиха с 
16% до 20.9 млрд. EUR 
за първото тримесечие на 
2010 г. Силният резултат 
се дължи основно на ита-
лианското подразделение. 
Приходите от животоза-
страховане достигнаха 
14.2 млрд. EUR, което е 
ръст от 26%. Премиите 

в общото застраховане 
останаха на ниво от 6.6 
млрд. EUR.

инвестиционна  
политика
В инвестиционната си по-
литика компанията залага 
на баланс между риск и 
средносрочна и дълго-
срочна доходност. Инвес-
тициите за периода януа-
ри - март се увеличиха до 
319 млрд. EUR спрямо 310 
млрд. EUR  в края на 2009 
г. Застрахователната ком-
пания е вложила ресурс 
основно във финансови 
инструменти с фиксирана 
доходност.

Корпоративни съобщения и обяви на държавни институции

П О К А Н А 
до акционерите на „Кораборемонтен завод Одесос” АД, гр. Варна, 

за свикване на редовно общо събрание на дружеството 
 
Съветът на директорите на Кораборемонтен завод “Одесос” АД –  

гр. Варна свиква редовно общо събрание на акционерите на дружеството, 
което да се проведе  на 19.06.2010 г. от 11.00 часа в седалището и адреса на 
управление на дружеството: гр. Варна, Островна зона,  КРЗ “Одесос” АД, 
административна сграда, 3-ти етаж - заседателна зала, със следният 
дневен ред и следните проекти за решение:  

1.Приемане на годишните доклади за дейността на дружеството през 
2009 г. (индивидуален и консолидиран) – проект за решение – ОС приема и 
одобрява индивидуалният и консолидираният годишни  доклади за дейност-
та на дружеството през 2009 г.; 

2.Отчет за дейността на директора за връзки с инвеститорите; 
3. Отчет на Одитния комитет на дружеството за дейността му през 

2009 г.;
4.Приемане на докладите на дипломирания експерт-счетоводител за 

резултатите  от  проверката  на   годишните финансови отчети (ин-
дивидуален и консолидиран) за 2009 г.– проект за решение – ОС приема на 
докладите на дипломирания експерт-счетоводител за резултатите  от  
проверката  на   годишните  финансови отчети (индивидуален и консоли-
диран)  за 2009 г.; 

5.Вземане на решение за приемане на одитираните годишни финансови 
отчети (индивидуален и консолидиран) на дружеството за 2009 година – про-
ект за решение – ОС одобрява и приема одитираните годишни финансови 
отчети (индивидуален и консолидиран) на дружеството за 2009 година; 

6.Освобождаване от отговорност членовете на съвета на директорите 
за дейността им през 2009 г.  – проект за решение – ОС освобождава от 
отговорност членовете на съвета на директорите за дейността им през 
2009 г.; 

7. Определяне на възнаграждението на членовете на съвета на директори-
те на дружеството – проект за решение – ОС  взема решение определеното 
с предишно решение на общото събрание на акционерите възнаграждение  
на членовете на СД  да бъде преустановено и да не се начислява и изплаща  
считано от 01.07.2010 г., до взимане на друго решение от общо събрание на 
акционерите на дружеството. Окончателно възнаграждение на членовете 
на СД за цялата 2010 г. да не бъде   изплащано.

8.Приемане на решение за разпределение на печалбата на дружеството 
– проект за решение – ОС приема разпределението на печалбата на друже-
ството  да стане съобразно направените и приети от Общото събрание 
предложения на акционерите; 

9.Избор на дипломиран експерт-счетоводител за 2010 г. – проект за реше-
ние – ОС избира проверката и заверката на годишният финансов отчет на 
КРЗ “Одесос” АД, гр. Варна за 2010 г. да  бъде извършена от  Специализирано 
одиторско предприятие „Гети Одит 99” ООД.

На основание чл. 115, ал. 2 от ЗППЦК, информираме акционерите за 
следното:

Капиталът на дружеството е 586642 (петстотин осемдесет и шест хиля-
ди, шестстотин четиридесет и два) лева, разпределен в 586642 (петстотин 
осемдесет и шест хиляди, шестстотин четиридесет и два) броя безналични 

поименни акции, с номинална стойност 1 (един) лев, всяка с право на глас в 
ОСА, право на дивидент и на ликвидационен дял, съразмерни на номиналната 
стойност на акцията. Общият брой на акциите и правата на глас в общото 
събрание на дружеството към 23.03.2010 г. – датата на решението на Съве-
та на директорите за свикване на Общото събрание  е 586642 (петстотин 
осемдесет и шест хиляди, шестстотин четиридесет и две).

В ОСА имат право да участват всички акционери, вписани като такива в 
регистрите на Централния депозитар 14 дни преди датата на провеждане 
на ОСА. Само лицата, вписани като акционери на дружеството на 05.06.2010 
г. имат право да участват и гласуват на Общото събрание.

Лица, притежаващи заедно, или поотделно най-малко 5 на сто от капи-
тала на дружеството, могат по реда на чл. 223а от ТЗ да включват и други 
въпроси в дневният ред на ОСА и да правят предложения за решение по 
вече включени в дневният ред въпроси. Крайният срок за представяне за 
обявяване в Търговския регистър на въпросите за включване в дневния ред 
и предложенията за решение е не по-късно от 15 дни преди откриването на 
Общото събрание.

Всеки акционер, или пълномощник може в деня на събранието да прави 
предложения за решение по въпросите, включени в дневния ред на ОСА и 
крайният срок за упражняване на това право е до приключване на обсъжда-
нията на съответната точка по време на ОСА.

Всеки акционер има право по време на ОСА да поставя въпроси на членове 
на Съвета на директорите на дружеството, относно икономическото и 
финансово състояние и търговската дейност на дружеството, независимо 
дали те са свързани с дневния ред, освен за обстоятелства, които предста-
вляват вътрешна информация.

Поканват се всички акционери на дружеството да вземат участие в рабо-
тата на Общото събрание – лично, или чрез упълномощено от тях лице. 

Съгласно чл. 115г от ЗППЦК, акционерите на дружеството имат право да 
упълномощят всяко физическо, или юридическо лице да участва и да гласува 
в Общото събрание от тяхно име. 

Член на СД може да представлява акционер само ако акционерът изрично 
е посочил в пълномощното начина на гласуване по всяка от точките от 
дневният ред.

Пълномощникът има същите права да се изказва и да задава въпроси на 
Общото събрание, както акционерът, когото представлява. Пълномощни-
кът е длъжен да упражнява правото на глас в съответствие с инструкциите 
на акционера, съдържащи се в пълномощното. Пълномощникът може да 
представлява повече от един акционер в общото събрание. В този случай 
пълномощникът може да гласува по различен начин по акциите, притежа-
вани от отделните акционери, които той представлява.

Регистрацията на участниците ще започне в 10.00 часа на 19.06.2010 
г. на мястото на провеждане на ОС.   Акционерите – юридически лица се 
представляват от законните си представители, които се легитимират 
с представяне на удостоверение за актуална съдебна регистрация и до-
кумент за самоличност. Пълномощниците на акционерите- юридически 
лица представят освен документите по предното изречение и писмено, 
изрично пълномощно, издадено  от законния представител на дружество-
то и отговарящо на изискванията на закона.    Акционерите – физически 
лица се легитимират с документ за самоличност. Пълномощниците на 
акционерите – физически лица се легитимират с документ за самоличност 

и писмено, изрично пълномощно, отговарящо на изискванията на закона. 
Пълномощното трябва да бъде за конкретното общо събрание, да е изрично 
и да посочва най-малко: данните за акционера и пълномощника; броя на 
акциите, за които се отнася пълномощното; дневният ред на въпросите, 
предложени за обсъждане на ОСА; предложенията за решение по всеки 
от въпросите, включени в дневния ред; начина на гласуване по всеки от 
въпросите, или посочване, че пълномощникът има право на преценка дали 
и по какъв начин да гласува; дата и подпис.

Съгласно чл. 115г, ал.5 от ЗППЦК, дружеството осигурява възможност 
упълномощаването да се извърши чрез използване на електронни сред-
ства. В този случай, пълномощното следва да бъде саморъчно подписано, 
сканирано и подписано като електронен документ с електронен подпис 
на упълномощителя, по смисъла на Закона за електронния документ и 
електронния подпис. Така оформеното пълномощно, заедно с изрично 
уведомление от упълномощителя за извършеното упълномощаване 
по електронен път, следва да бъдат изпратени на дружеството чрез 
електронна поща на адрес: tenev@odessos-yard.bg . Към електронното 
уведомление за упълномощаване упълномощителят прилага сканирани 
оригинали на: пълномощно, изготвено по утвърденият от дружеството 
образец; удостоверение за актуална регистрация, издадено не по-рано от 
3 месеца преди датата на Общото събрание, като в случай, че същите 
са на чужд език, се представят заедно със заверен превод на български 
език, съгласно действащото българско законодателство (Правилник 
за легализациите, заверките и преводите на документи и други книжа).  
Всички електронни образи на документи следва да са подписани с универ-
сален електронен подписна акционера – упълномощител (за физически 
лица), или на законният представител на акционера-упълномощител 
(за юридически лица).

Всички пълномощни, заедно с придружаващите ги документи трябва да 
бъдат получени на адрес: гр. Варна, Островна зона, Кораборемонтен завод 
„Одесос” АД, или на следният електронен адрес: tenev@odessos-yard.bg не 
по късно от един ден преди деня на провеждане на Общото събрание на 
акционерите – т.е. до 11.00 часа на 18.06.2010 г.

 Всеки, който представлява акционер или акционери на Общото събрание 
на дружеството следва да уведоми дружеството най-късно един ден преди 
деня на Общото събрание. Преупълномощаването с правата по предоставе-
ни пълномощни, както и пълномощията, дадени в нарушение на правилата 
на ЗППЦК са нищожни.

Гласуване чрез кореспонденция и електронни средства не се допуска.
Материалите, свързани с дневният ред на събранието ще бъдат на раз-

положение на акционерите в седалището на дружеството всеки работен 
ден, считано от датата на обявяване на поканата за свикване на Общото 
събрание в Търговския регистър, както и в Комисията за финансов надзор 
и  на “Българска фондова борса – София” АД.

При липса на кворум, който съгласно Устава на дружеството е 50 % + 1 
акция от капитала, и на основание чл.115, ал.12 от ЗППЦК събранието ще 
се проведе на 03.07.2010 г. от 11.00 часа на същото място и при същият 
дневен ред, независимо от представеният брой акции. В дневният ред на 
новото заседание не могат да се включват точки по реда на чл. 223а от 
Търговския закон.

Изп. директор:  (инж. Д. Тодоров)

СЪОБЩЕНИЕ ЗА ПРОДАЖБА ЧРЕЗ ТЪРГ С ТАЙНО НАДДАВАНЕ
№ РД-48- 8/26.04.2010г.

Подписаният Мария Григорова, публичен изпълнител в Дирекция «Съби-
ране» при Териториална дирекция на Национална агенция за приходите 
гр. Пловдив, Офис гр. Пловдив, съобщавам, че по изпълнително дело № 
100010/2004г. по описа на същата дирекция ще се проведе търг с тайно 
наддаване, по реда на чл. 251 - чл. 254 от ДОПК, в сградата на ТД - гр. 
Пловдив Офис гр. Пловдив, бул. „Скопие” № 106, на 27.05.2010г., от 15.30 
ч. на движими вещи –  МПС, подробно описани и при първоначална тръжна 
цена за всяка вещ, посочена в списък, публикуван в интернет, а именно: 
„Форд Транзит” РА 78-47 АВ, „Сеат Инка” № РА 34-27 АВ, „Сеат Инка” 
№ РА 44-13 АВ, „Сеат Инка” № РА 11-25 АА, „Хюндай Пони” № РА 91-14 
АВ, „Шкода Фелиция” № РА 11-26 АА,

Огледът на вещите ще се извършва всеки присъствен ден от 17.05.2010 
г. до 21.05.2010 г., от 10.30 ч. до 15.30 ч., на адрес: гр. Пловдив, бул. „Скопие” 
№ 106 – сградата на Дирекция „Събиране” на НАП ТД Пловдив.

Предложенията за участие в търга се подават в сградата на Ди-
рекция «Събиране» при ТД на НАП гр. Пловдив Офис гр. Пловдив, бул. 
„Скопие” № 106 всеки присъствен ден от 17.05. 2010г. до 21. 05.2010г., от 
9.30 ч. до 15.00ч. 

Разглеждането на предложенията ще се извърши на 27.05. 2010г. от 
15.30 ч., в сградата на Дирекция «Събиране» при Териториална дирекция 
гр. Пловдив Офис гр. Пловдив, бул. „Скопие” № 106.

Депозитът за участие в търга, в размер на 20 на сто от обявената 
начална продажна цена, се внася по банков път до 21.05.2010 г., в ТБ 
„ЮРОБАНК и ЕФ ДЖИ България” АД, IBAN: BG89BPBI79243387943101, BIC: 
BPBIBGSF.

Условията и правилата за провеждане на търга, както и списък на ве-
щите с тяхното описание и продажна цена са на разположение в сградата 
на ТД на НАП, гр. Пловдив Офис гр. Пловдив и на страницата на НАП в 
ИНТЕРНЕТ на адрес: www.nap.bg  

Телефон за контакти: 032/935-126- Мария Григорова 

СЪОБЩЕНИЕ ЗА ПРОДАЖБА ЧРЕЗ ТЪРГ С ТАЙНО НАДДАВАНЕ
№ РД-48-7/27.04.2010г.

Подписаният Мария Григорова, публичен изпълнител в Дирекция «Съ-
биране» при Териториална дирекция на Национална агенция за приходите 
гр. Пловдив, Офис гр. Пловдив, съобщавам, че по изпълнително дело № 
3187/2008 по описа на същата дирекция ще се проведе търг с тайно наддава-
не, по реда на чл. 251 - чл. 254 от ДОПК, в сградата на ТД - гр. Пловдив Офис гр. 
Пловдив, бул. „Скопие” № 106, на 27.05.2010.г., от 14.00 ч. на движими вещи, 
подробно описани в списък, публикуван в интернет, а именно:

- Група 1 – 05PV000149 – „Опел Мерива” с рег. № РВ 74-38 АК, при първоначал-
на цена 6 265.00лв. /шест хиляди двеста шестдесет и пет лева, 0 ст./

- Група 2 – 05PV000150 – „Сузуки Витара” с рег. № РВ 39-74 ХА, катастро-
фирал, при първоначална цена 1 722.00лв. /хиляда сесдемстотин двадесет 
и два лева, 0 ст./

 Огледът на вещите ще се извършва всеки присъствен ден от 17.05.2010 

г. до 21.05.2010 г., от 10.30 ч. до 15.30 ч., на адрес: Зърно-сушилен комплекс, 
с. Стряма, обл. Пловдив.

Предложенията за участие в търга се подават в сградата на Дирекция 
«Събиране» при ТД на НАП гр. Пловдив Офис гр. Пловдив, бул. „Скопие” № 106 
всеки присъствен ден от 17.05. 2010г. до 21. 05.2010г., от 9.30 ч. до 16.30ч. 

Разглеждането на предложенията ще се извърши на 27.05. 2010г. от 
14.00 ч., в сградата на Дирекция «Събиране» при Териториална дирекция 
гр. Пловдив Офис гр. Пловдив, бул. „Скопие” № 106.

Депозитът за участие в търга, в размер на 20 на сто от обявената на-
чална продажна цена, се внася по банков път до 21.05.2010 г., в ТБ „ЮРОБАНК 
и ЕФ ДЖИ България” АД, IBAN: BG89BPBI79243387943101, BIC: BPBIBGSF.

Условията и правилата за провеждане на търга, както и списък на ве-
щите с тяхното описание и продажна цена са на разположение в сградата 
на ТД на НАП, гр. Пловдив Офис гр. Пловдив и на страницата на НАП в 
ИНТЕРНЕТ на адрес: www.nap.bg. 

За контакти: телефон 032/935-126- Мария Григорова 

Цена за публикация: 
0.66 лв./колон мм/ без ДДС

Срок за подаване на заявките: 
до 11 ч. в деня преди публикация За допълнителна информация  и заявки: 

тел.02/4395 853, e-mail: reklama@pari.bg

Търгове, конкурси, Корпоративни  промени, 
Покани  за обществени  поръчки, Търгови 

предложения Изменения по наредби, Процедури  по 
приватизация, Уведомления и  други обяви  от 

частната  и държавната сфера

КОРПОРАТИВНИ СЪОБЩЕНИя И ОБяВИ 
НА ДЪРЖАВНИ ИНСТИТуЦИИ
КОРПОРАТИВНИ СЪОБЩЕНИя И ОБяВИ 
НА ДЪРЖАВНИ ИНСТИТуЦИИ
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„Ти Би Ай Асет Мениджмънт” ЕАД - Цени при прехвърляне за дата 14.05.2010 г.

ПРЕХВЪРЛЯНЕ ОТ:

ПРЕХВЪРЛЯНЕ В:
Ти Би Ай  Евробонд

(Емисионна 
ст-ст)

Ти Би Ай Комфорт
(Емисионна 

ст-ст)

Ти Би Ай Хармония
(Емисионна 

ст-ст)

Ти Би Ай Динамик
(Емисионна

 ст-ст)
Ти Би Ай Евробонд  
Ти Би Ай Комфорт
Ти Би Ай Хармония
Ти Би Ай Динамик
Цените са в лева и са валидни за поръчки, подадени предишния работен ден. Разходите за емитиране на една акция 
или един дял са включени в горепосочените цени.
Цената на обратно изкупуване на една акция/един дял на съответния фонд, от който е прехвърлянето е равна на 
Нетната стойност на активите на една акция или на един дял на този фонд.

Валута	 Код	 За		 Стойност	
Currency	 Code	 For	 Rate	
Австралийски долар AUD 1 1,2644
Бразилски реал BRL 10 7,7382
Канадски долар CAD 1 1,3241
Швейцарски франк CHF 1 1,3248
Китайски ренминби юан CNY 10 2,0272
Чешка крона CZK 100 7,5544
Датска крона DKK 10 2,6280
Естонска крона EEK 10 1,2500
Британска лира GBP 1 2,2502
Хонконгски долар HKD 10 1,7820
Хърватска куна HRK 10 2,6818
Унгарски форинт HUF 1000 7,2710
Индонезийска рупия IDR 10000 1,4825
Исландска крона ISK 100 3,0119
Японска йена JPY 1000 6,7442
Южнокорейски вон KRW 100 1,5203
Литовски литаc LTL 1000 1,2179
Латвийски лат LVL 10 5,6645
Мексиканско песо MXN 1 2,7605
Малайзийски рингит MYR 10 1,0905
Норвежка крона NOK 10 4,1135
Новозеландски долар NZD 10 2,4047
Филипинско песо PHP 10 9,9854
Полска злота PLN 100 3,0035
Нова румънска лея RON 10 4,8614
Руска рубла RUB 10 4,7382
Шведска крона SEK 100 4,6552
Сингапурски долар SGD 10 1,9333
Словашка крона SKK 10 9,8964
Тайландски бат THB 100 4,1997
Нова турска лира TRY 10 9,4325
Щатски долар USD 1 1,3840
Южноафрикански ранд ZAR 10 1,8449

▶ Курсове за 
митнически  
оценки

Валутният курс за митнически цели е курсът 
на БНБ определен в предпоследната сряда от 
месеца и публикуван този или на следващия ден, 
който се използва през следващия календарен 
месец, освен ако не бъде заменен от курса 
определен по чл. 91 от ППЗМ. Курсовете сa 
валидни до 24.00 часа на 31.05.2010.

Валута	 Код	 За		 Стойност	 Разлика
Currency	 Code	 For	 Rate	 Difference
ЕВРо	 EUR	 1	 1,96	 0
АВСТРАЛИйСКИ ДОЛАР AUD 1 1,39642 0,01352
БРАЗИЛСКИ РЕАЛ BRL 10 8,78788 0,12955
КАНАДСКИ ДОЛАР CAD 1 1,53038 0,01306
ШВЕйЦАРСКИ ФРАНК CHF 1 1,39592 0,00506
КИТАйСКИ РЕНМИНБИ ЮАН CNY 10 2,27573 0,01755
ЧЕШКА КРОНА CZK 100 7,69527 -0,00788
ДАТСКА КРОНА DKK 10 2,62923 0,00106
ЕСТОНСКА КРОНА EEK 10 1,25000 0,00000
БРИТАНСКА ЛИРА GBP 1 2,29288 -0,00972
ХОНКОНгСКИ ДОЛАР HKD 10 1,99676 0,01537
ХЪРВАТСКА КУНА HRK 10 2,69636 0,00349
УНгАРСКИ ФОРИНТ HUF 1000 7,17867 0,03435
ИНДОНЕЗИйСКА РУПИЯ IDR 10000 1,70679 0,01719
ИНДИйСКА РУПИЯ INR 100 3,44752 0,03057
ИСЛАНДСКА КРОНА ISK 1000 6,74424 0,00000
ЯПОНСКА йЕНА JPY 100 1,67179 0,01515
ЮжНОКОРЕйСКИ ВОН KRW 1000 1,37751 0,02951
ЛИТОВСКИ ЛИТАC LTL 10 5,66448 0,00000
ЛАТВИйСКИ ЛАТ LVL 1 2,76442 0,00273
МЕКСИКАНСКО ПЕСО MXN 10 1,25919 0,01861
МАЛАйЗИйСКИ РИНгИТ MYR 10 4,87325 0,06659
НОРВЕжКА КРОНА NOK 10 2,52447 0,01265
НОВОЗЕЛАНДСКИ ДОЛАР NZD 1 1,11507 0,00683
ФИЛИПИНСКО ПЕСО PHP 100 3,46846 0,04559
ПОЛСКА ЗЛОТА PLN 10 4,94671 0,02105
НОВА РУМЪНСКА ЛЕЯ RON 10 4,67846 -0,00729
РУСКА РУБЛА RUB 100 5,18513 0,04196
ШВЕДСКА КРОНА SEK 10 2,05216 0,01018
СИНгАПУРСКИ ДОЛАР SGD 1 1,12540 0,00810
ТАйЛАНДСКИ БАТ THB 100 4,80701 0,03390
НОВА ТУРСКА ЛИРА TRY 1 1,02346 0,01280
ЩАТСКИ ДОЛАР USD 1 1,55385 0,01213
ЮжНОАФРИКАНСКИ РАНД ZAR 10 2,07352 0,00928
ЗЛАТО (1 ТРОй УНЦИЯ) XAU 1 1922,21000 9,60000

▶ Kурсове на чуждестранни валути

Обменни курсове на чуждестранните валути към левa за 14.05.2010 година. 
Тези курсове се основават на чл. 29, ал. 2 от Закона за БНБ и референтните курсове на ЕЦБ 
за съответния ден, и се прилагат за целите на статистическата и счетоводната отчетност.

Мерни единици:  1 bu. соя = 27.216 кг ; 1 bu. царевица = 25.4016 кг ; 1USd  = 1 U.S. cent
1bu. овес = 15.4224 кг; 1 lb. = 0.4536 кг ; 1 cwt = 50 кг.; 1 gal. = 3.785 л ;  1 MT = 1000 кг

Борси:   CBOT - Чикагска стокова борса; CME - Чикагска търговска борса; 
NYBOT - Нюйоркска стокова борса; ASE - Австралийска стокова борса 

Източник: Bloomberg

Вид	 Борса	 Единица	 Цена	 3м.
Мед LME USD/т 7010,5 7019
Калай LME USD/т 17630 17690
Олово LME USD/т 2016,5 2039,5
Цинк LME USD/т 2073 2114
Алуминий LME USD/т 2116,5 2138
Никел LME USD/т 22680 22550
Алуминиева сплав LME USD/т 1960 1999,5

Вид	 Борса	 Единица	 Купува	 Продава
Злато LME USD/тр.у. 1239,05 1239,6
Сребро LME USD/тр.у. 19,56 19,6
Платина LME USD/тр.у. 1727,9 1732,9
Паладий LME USD/тр.у. 542,55 544,5
Родий LME USD/тр.у. 2750 2750

▶ Цени на благородни метали

▶ Спот цени на цветни метали

Вид	 Борса	 Единица	 Юни	 Юли
Суров петрол NYMEX USD/б 74,3 79,03
Брент ICE USD/б 80,4 81,75
газьол ICE USD/т 682,5 687,75
Природен газ NYMEX USD/MMBtu 4,26 4,36
Бензин 95 NYMEX USD/т 744 -
Нафта NYMEX USD/т 705 -

Вид	 Разновидност	 Борса	 Единица	 Юни
Пшеница Soft Red CBT USD/т 179,95
Царевица Yellow CBT USD/т 149,12
Ечемик Feed ASX USD/т 167,40
Памук No.2 NYBOT USD/т 1787,92
Какао  NYBOT USD/т 2941,00
Кафе Arabica NYBOT USD/т 3026,90
Соя No.2 ICE USD/т 354,39
Захар White NYSE LIFFE USD/т 474,70

▶ Цени на петрол и петролни 
продукти

▶Фючърси на агрокултури

N/A 13.3189 12.2432 8.6863
318.5889 N/A 12.2011 8.6564
320.1763 13.2072 N/A 8.6138
320.1763 13.2072 12.1410 N/A 
 

11.05.2010	г.

156,33 155,57 154,81 154,43 152,52 152,52   
11,74 11,68 11,62 11,59 11,45 11,45   
83,45 83,05 82,64 82,24 81,02 81,02   
99,55 99,07 98,58 98,10 96,65 96,65   
770,71 766,97 763,23 759,48 748,26 748,26   
163,11 162,33 161,55 160,78 155,34 155,34   
80,42 80,04 79,65 79,26 77,33 77,33   
158,74 157,97 157,21 156,45 152,63 152,63   
295,75 294,35 292,94 291,53 281,67 281,67   
186,54 185,65 184,77 183,88 177,66 177,66   
229,38 228,29 227,20 226,11 218,46 218,46   
81,14 80,76 80,37 79,98 77,28 77,28   
229,70 228,60 227,51 226,42 218,76 218,76   

до	14.30	ч.	на	11.05.2010	г.

За	дата	12.05.2010	г.

Фон	до	ве,	уп	рав	ля	ва	ни	от		 Клас		 Валута	 Еми	си	он	на	стой	ност		 Цена	при	
"Пайъниър	Инвестмънтс	Австрия"	 дя	ло	ви	 	 (нет	на	стой	ност	на		 об	рат	но	из	ку	пу	ва	не
	 еди	ни	ци	 	 ак	ти	ви	те	на	еди	ни	ца		 	(нетна	стойност	на	
	 	 	 +	так	са	за	из	да	ва	не)	 ак	ти	ви	те	на	еди	ни	ца)

Фондове Пайъниър Австрия 
гарантирана кошница 2010 ИР* EUR 1097,54 1130,47

Дялови единици от фондовете, управлявани от Пайъниър Инвестмънтс Австрия, могат да бъдат придобивани чрез следните клонове на 
“Ейч Ви Би Банк Биохим” АД: “Аксаков” №5 - отдел “Частно банкиране”, “Централен”, “Батемберг”, “Европа”, “Витоша”, “Южен парк” (София), 
“Варна”, “Пловдив” и “Бургас”. Предишни резултати на фондовете не гарантират същото представяне в бъдеще. Стойността на инвестицията 
и доходът от нея могат да се увеличат или да намалеят и няма гаранци - от Пайъниър Инвестмънтс Австрия, групата на “Банк Аустрия 
Кредитанщалт” или друго трето лице - за възвращаемост на първоначално инвестираните суми. 
*Изцяло	реинвестиращи

Договорен фонд

Стойност	за	един	дял	13.05.2010	г Доходност

Емисионна 
стойност

Цена на обр. изк. От началото на 
годината За последните 12 

месеца
до 90 дни над 90 дни (Не се анюализира)

Сентинел	-	Принсипал 1.0204	лв. 1,0051	лв.	 	1.0153	лв. 0,60	% 7,28	%

Сентинел	-	Рапид 1,1641	лв. 1,1641	лв. 1,61	% 4,06	%

За ДФ „Сентинел – Принсипал” разходите по емитирането в размер на 0,5 % и по обратното изкупуване в размер на  
1 % от НСА на един дял са включени в емисионната стойност, респективно в цената на обратно изкупуване за дялове, 
държани по-малко от 90 дни. За ДФ „Сентинел – Рапид” емисионната стойност и цената на обратно изкупуване са 
равни на НСА на един дял.

Цените	са	валидни	за	поръчки,	подадени	на	12	май	2010	г.

www.sentinel-am.bg
тел. 02/ 980 14 26

▶ Котировки на взаимните фондове
Фонд

Тип  Ем. ст/ст  ЦОИ     Доходност и Риск  
       От началото   Стандартно За последните  От началото Начало на публ. 
       на годината  отклонение 12 мес.  на публ. предл. предлагане
       (не се анюализира)    (анюализирана) 
 за поръчки за поръчки за поръчки след края преди края       
 над 20000 лв от 2000 до 20000 под 2000 лв  на 2-та год. на 2-та год.

Аврора Капитал АД
Аврора кепитъл - балансиран
Аврора кепитъл - global commodity fund
ДФ Аврора Кепитъл Югоизточна Европа
Актива Асет Мениджмънт АД 
Дф Актива Високодоходен
ДФ Актива Балансиран
Астра Асет Мениджмънт АД 

ДФ Астра Кеш
ДФ Астра Баланс
ДФ Астра Плюс
БенчМарк Асет Мениджмънт АД 
ДФ БенчМарк Фонд-1 Акции и Облигации
ИД БенчМарк Фонд-2 Акции
ДФ БенчМарк Фонд-3 Сектор Недвижими Имоти
ДФ БенчМарк Фонд-4 Енергетика
ДФ БенчМарк Фонд-5 ЦИЕ
БенчМарк Фонд-6 Паричен
Болкан Капитал Мениджмънт АД
ДФ БКМ Балансиран Капитал
ДФ Европа
ДФ Балкани
Варчев Мениджинг Къмпани ЕАД
ДФ Варчев високодоходен фонд
ДФ Варчев Балансиран фонд
ДСК Управление на активи АД 
ДФ ДСК Стандарт
ДФ ДСК Баланс
ДФ ДСК Растеж
ДФ ДСК Имоти
ДФ „ДСК Евро Актив”
Елана Фонд Мениджмънт АД 
ДФ Елана Балансиран Евро Фонд
ДФ Елана Балансиран Доларов Фонд
ИД Елана Високодоходен Фонд
ДФ Елана Фонд Паричен Пазар
ДФ Елана Долар Фонд
ДФ Еврофонд

Златен Лев Капитал АД 
ИД Златен лев 

ДФ Златен лев Индекс 30  
Капман Асет Мениджмънт АД 

ИД Капман Капитал
ДФ Капман Макс
Карол Капитал Мениджмънт ЕАД 
ИД Адванс Инвест
ДФ Адванс Източна Европа
Адванс IPО Фонд 
КД Инвестмънтс ЕАД
ДФ КД Облигации България
ИД КД Пеликан
ДФ КД Акции България
КТБ Асет Мениджмънт АД 

КТБ Балансиран Фонд
КТБ Фонд Акции
ОББ Асет Мениджмънт АД
ДФ ОББ Платинум Облигации
ИД ОББ Балансиран Фонд
ДФ ОББ Премиум Акции
ДФ ОББ Патримониум Земя
Оверон Финанс АД
ДФ Оверон ПРЕСТО
ПФБК Асет Мениджмънт АД 

ДФ ПИБ- Авангард
ДФ ПИБ- Класик
ДФ ПИБ- гарант
Райфайзен Асет Мениджмънт (България) ЕАД  
Райфайзен (България) Фонд Паричен Пазар
Райфайзен (България)  Фонд Облигации
Райфайзен (България)  Балансиран Фонд
Райфайзен (България) Фонд Акции
Райфайзен (България) Балансиран Доларов Фонд
Райфайзен (България) Фонд Защитена Инвестиция в Евро

Свободен период от 29.04.2010 до 8.05.2010
Лимитиран период” от 9.05.2010 до 7.08.2010

Сентинел Асет Мениджмънт АД
Договорен фонд Сентинел - Рапид
Договорен фонд Сентинел - Принсипал

Стандарт Асет Мениджмънт АД
ДФ Стандарт Инв. Балансиран Фонд
ДФ Стандарт Инв. Високодоходен Фонд
ДФ Стандарт Инв. Международен Фонд
ДФ Стандарт Инв. Консервативен Фонд
Статус Капитал АД  

Статус Нови Акции
Статус Финанси
Ти Би Ай Асет Мениджмънт ЕАД 
ИД Ти Би Ай Евробонд
ДФ Ти Би Ай Комфорт
ДФ Ти Би Ай Хармония
ДФ Ти Би Ай Динамик
ДФ Ти Би Ай Съкровище
ЦКБ Асетс Мениджмънт ЕАД 
ЦКБ Лидер
ЦКБ Актив
ЦКБ гарант
Юг Маркет Фонд Мениджмънт АД 
ДФ Юг Маркет Максимум
ДФ Юг Маркет Оптимум

Източник: БАУД (www.baud.bg)  

балансиран 4.9502 4.9750 5.1482 4.9502  4.8512   -3.87% 11.19% -12.74% -28.88% 21.01.2008
фонд в акции 6.6519 6.6852 6.9180 6.6519  6.5189   -6.09% 13.70% -3.15% -17.97% 23.01.2008
високодоходен 10.1048 10.2564 10.5090 0.0000  0.0000   N/A N/A N/A N/A 23.09.2009
             
фонд в акции 2.3685    2.3685    -4.97% 27.20% -2.01% -58.15% 12.11.2007
балансиран 2.7975    2.7975    -5.95% 23.68% -5.00% -51.78% 12.11.2007
 до 249999.99 лв  над 250 000 лв                                                      до 6 месеца                                         над 6 месеца     
паричен пазар 11.0222  11.0167  11.0002 11.0112 11.0112 11.0167 2.56% 0.12% 6.77% 6.26% 06.10.2008
балансиран 10.7489  10.6954  10.5884 10.6419  0.0000 -0.13% 4.45% 6.84% 4.37% 06.10.2008
фонд в акции 10.0647  10.0146  9.8644 9.9145  0.0000 -2.59% 7.20% 5.77% 0.09% 06.10.2008
             
балансиран 13.4661    13.3328    -0.66% 6.61% 8.03% 6.73% 14.12.2005
фонд в акции 8.2113    8.1300    -2.94% 12.81% -1.32% -4.22% 01.03.2006
балансиран 5.2987    5.2462    -10.37% 9.70% -8.69% -15.31% 21.06.2006
фонд в акции 8.2808    8.0396    1.51% 13.70% 11.99% -9.16% 05.02.2008
фонд в акции 11.3032    10.9740    6.94% 9.72% 14.78% 4.18% 05.02.2008
паричен пазар 11.7031    11.7031    3.16% 0.21% 8.97% 8.42% 03.06.2008
     до 2 г.  над 2 г.      
фонд в облигаци 81.9828    81.6959  81.9828  -1.15% 2.82% 5.54% -5.31% 20.11.2006
фонд в акции 49.2822    49.0358  49.2822  -5.04% 1.86% -2.99% -14.94% 20.11.2006
фонд в акции 70.9453    70.5906  70.9453  2.91% 4.91% 10.91% -11.14% 03.10.2007
             
фонд в акции 103.1181    101.5829    -0.30% 2.07% 1.80% 0.71% 04.01.2007
балансиран 83.2382    81.9990    -0.25% 0.87% -0.64% -6.64% 25.06.2007
             
фонд в облигаци 1.28087    1.27831    2.47% 0.81% 6.31% 5.69% 01.12.2005
балансиран 1.07156    1.06514    -0.72% 5.71% 4.76% 1.50% 01.12.2005
фонд в акции 0.76161    0.75030    -2.57% 12.99% 8.63% -6.49% 01.03.2006
фонд в акции 0.72816    0.72380    -0.79% 1.94% 2.07% -13.63% 07.03.2008
ниско рисков 1.03845    1.03534    1.23% N/A 3.59% 3.57% 07.05.2009

балансиран 102.3262    101.3080    -0.89% 7.85% 5.75% 0.41% 07.12.2005
балансиран 108.6436    107.5625    -1.49% 7.10% 2.52% 1.88% 06.03.2006
фонд в акции 88.3681    87.0524    -2.45% 11.10% 6.11% -1.14% 20.06.2005
паричен пазар 118.5899    118.5899    3.23% 0.77% 6.20% 6.95% 31.10.2007
ниско рисков 92.6722    92.3019    2.65% 2.67% -6.08% -3.33% 01.02.2008
ниско рисков 104.2330  104.1289  103.8165  104.1289  1.67% N/A N/A 4.77% 01.07.2009

балансиран 4.7543     4.7259     -3.32% 9.63% 5.13%*** 4.96% 08.07.1999
 до 100 000 лв от 100 001 до 1 000 000 лв.  над 1 000 000 лв.
фонд в акции 0.9942  0.9893  0.9869                                   0.9819     -6.57% N/A N/A*** -1.64% 01.06.2009
             
балансиран 18.1458     18.0192     -3.12% 8.65% -1.99% 11.22% 28.09.2004
фонд в акции 11.5412    11.3808     -5.43% 12.29% -5.06% 3.20% 05.01.2006
             
фонд в акции 1.3094     1.2900     1.06% 12.68% 15.81% 3.48% 10.05.2004
фонд в акции 0.7654     0.7541    9.70% 17.75% 31.67% -7.53% 04.10.2006
фонд в акции 0.9727     0.9583    10.93% 16.39% 10.34% -1.71% 23.11.2007
 до 100 000 лв.  над 100 000 лв.          
фонд в облигаци 129.1615  128.9684  128.7110    2.19% 3.37% 5.39% 6.47% 04.05.2006
балансиран 14.7622  14.7622  14.6160    -1.90% 8.40% -0.26% 2.75% 17.12.2004
фонд в акции 0.7612  0.7538  0.7463    1.59% 15.52% 7.74% -7.01% 04.05.2006
             
балансиран 794.5238    788.5797    1.88% 6.45% 13.33% -10.32% 09.05.2008
фонд в акции 716.4552    711.0952    1.05% 8.00% 16.22% -14.19% 09.05.2008
             
ниско рисков 11.0797    11.0797    1.93% 2.18% 4.51% 2.42% 30.01.2006
балансиран 118.6560    118.6560    -1.14% 7.39% 5.85% 2.13% 30.01.2005
фонд в акции 6.7565    6.7565    -4.08% 16.14% 13.55% -8.74% 30.01.2006
фонд в акции 10.0020    10.0020    -0.67% 1.66% 0.38% 0.02% 30.01.2009
             
фонд в акции 9.2416    0.0000    N/A N/A N/A N/A 25.06.2009
 за поръчки до 100 000 лв  за поръчки над 100 000 лв          
фонд в акции 0.5248  0.5222  0.5196    -0.30% 6.57% 2.35% -23.07% 19.11.2007
балансиран 0.7458  0.7432  0.7406    -0.10% 3.19% 3.17% -11.29% 19.11.2007
ниско рисков 0.9831  0.9816  0.9801    1.94% 1.66% 6.33% -0.75% 19.11.2007
 до 50 000 лв / 40000 USD  над 50 000 лв / 40000 USD          
консервативен 1.2380  1.2361  1.2342   2.21% 0.44% 7.07% 5.23% 16.03.2006
консервативен 1.2639  1.2601  1.2563   3.12% 1.17% 8.15% 5.72% 16.03.2006
балансиран 0.8676  0.8641  0.8606   -0.22% 4.78% 2.75% -3.45% 16.03.2006
фонд в акции 0.6594  0.6561  0.6528   -2.28% 8.96% 1.82% -9.64% 16.03.2006
балансиран 0.7528  0.7498  0.7468   -1.37% 6.20% -1.90% -12.02% 11.02.2008
консервативен            19.01.2010
 0.0000  0.0000  0.0000   N/A N/A N/A N/A  
 1.0134  1.0134  0.9627   N/A N/A N/A N/A

паричен пазар 1.1641    1.1641   1.61% 0.22% 4.06% 3.64% 15.11.2005
балансиран 1.0204    до 90 дни  над 90 дни 0.60% 3.40% 7.28% 0.22% 12.09.2005
     1.0051  1.0153      

балансиран 7.5095    7.5095   -8.58% 11.95% 5.81% -6.59% 01.03.2006
фонд в акции 6.5021    6.5021   -7.25% 14.92% 11.08% -9.74% 01.03.2006
фонд в акции 2.9421    2.9421   4.91% 14.11% 12.25% -32.55% 05.04.2007
консервативен 10.4133    10.4133   -0.15% 1.73% 1.75% 2.90% 12.12.2008
 клас А за поръчки клас А за поръчки клас А за поръчки клас  В Клас А          Клас В при изпълнена      Клас В при прекратена
 до 20000 лв над 20000 до 300000 над 300000    инв. схема инв. схема
фонд в акции 0.7859 0.7820 0.7801  0.7743                              0.7743                       0.7782  0.7588 6.71% 12.95% 10.16% -6.23% 22.05.2006
фонд в акции 0.4379 0.4357 0.7801  0.4314                              0.4314                       0.4336  0.4228 4.96% 17.90% 29.47% -24.23% 02.05.2007
             
фонд в облигаци 317.4777    317.0015    1.73% 0.22% 4.93% 7.31% 17.11.2003
ниско рисков 13.1415    13.0758    1.32% 2.97% 6.93% 6.44% 27.12.2005
балансиран 12.0208    11.9006    -0.09% 5.29% 8.12% 4.29% 27.12.2005
фонд в акции 8.5285    8.4432    -1.09% 9.77% 10.77% -3.39% 07.09.2005
балансиран 20.4864    20.4864    1.02% 3.36% 7.43% 0.93% 08.10.2007
             
фонд в акции 6.4772    6.4448    -4.29% 11.28% 11.86% -13.70% 01.06.2007
балансиран 7.8254    7.7863    -3.90% 11.49% 13.52% -7.98% 01.06.2007
консервативен 11.1749    11.1470    2.77% 3.26% 9.13% 4.12% 04.09.2007
             
фонд в акции 1.1966    1.1726    -2.19% 6.10% 1.00% 5.04% 18.09.2006
балансиран 1.0466    1.0362    -0.65% 3.28% 2.84% 2.40% 10.06.2008

Взаимен	фонд
Нетна	стойност	
на	активите	на	

дял	(НСАД)

Емисионна	
стойност		

(цена	при	покупка)

Цена	при	
обратно	

изкупуване
Цени	за	1	дял	за	13/05/2010

ОТП Централно-европейски фонд в акции € 1,146010 €1,168930 € 1,140280
ОТП Международен фонд в акции - Ю Би Ес 
Фонд на фондовете €0,895105 €0,913007 € 0,890629

ОТП - Ди Ви Ес Фонд на Фондовете в акции 
от развиващи се пазари €0,822128 € 0,838571 € 0,818017

Цените са валидни за поръчки, подадени на 10/05/2010 г.  Включените в цените разходи са както 
следва: при придобиване - 2.00% от НСАД, но не по-малко от 10 евро (левовата им равностойност) 
по една поръчка; при обратно изкипиване - 0.50% от НСАД. 

Цени	за	1	дял	за	14/05/2010
ДСК Фонд Паричен Пазар 1,124996 лв. 1,124996лв. 1,124996лв.
Цените са валидни за поръчки подадени на 14/05/2010 г. Няма разходи при емитиране и обратно 
изкупуване на дялове на фонда. Информация може да се получи от Call Center на “Банка ДСК” ЕАД на 
тел. 0700 10 375 на цената на един градски разговор и на интернет страниците www.dskbank.bg и 
www.otpbank.hu 

2.53
▶ процента се понижи 
суровият петрол, 
достигайки 73.74 USD/б

2.18
▶ процента добави япон-
ският индекс Nikkei 225 и 
се качи до 10 620.55 пункта

Взаимен	Фонд Валута
Емисионна	стойност	за	1	дял Доходност

до	50000 над	50000	до	
100000

над	
100000

от	началото	
на	годината	

ДФ	Реал	Финанс	
Балансиран	Фонд BGN 0.7216 0.7202 0.7144 -7.51%

ДФ	Реал	Финанс	
Високодоходен	Фонд BGN 0.6814 0.6800 0.6746 -7.68%

Разходите за емитиране са включени в посочените цени и са:
- до 50000 лв. разходите за емитиране са в размер 0.5% от НСА на дял.
- до 100000 лв. разходите за емитиране са в размер 0.3% от НСА на дял.
- над 100000 лв. няма разходи за емитиране.

УД	РЕАл	ФИНАНС	
АСЕт	МЕНИДжМъНт

Цените са валидни за поръчки подадени на 12.05.2010 г. 
тел.	+359	52	653	830,	www.rfasset.eu



Да се придвижваш в града 
е особено изтощително  за-
нимание. Макар че кризата 
изяде половината от стреса 
в софийския  трафик, движе-
нието по улиците и булевар-
дите на българската столица 
си остава едно от най-вълну-
ващите изживявания. Стилът 
на придвижване напомня 
в известен смисъл движе-
нието в Истанбул, макар и 
без онази сподавена ексцен-
тричност на осемлентовите 
магистрали. Други ще видят 
нещо познато от Северна 
Африка в начина, по който 
шофьори се престрояват от 
най-вляво в най-дясно или в 
ускореното придвижване и 
изпреварване на втора в най-
дясната лента. В подобни 

условия мнозина си мислеха, 
че формулата на успеха е 
скрита в многотонна защита 
срещу колизия под формата 
на големи мощни джипове и 
SUV. Това е тактика на щраус 
- заровената в пясъка глава 
(придвижването с няколко 
тона желязо напред-назад) те 
кара да вярваш в илюзията, 
че нищо няма да се случи на 
твоя жалък задник, изпъчен 
в пролетното слънце. Такти-
ката “мен не ме засяга” само 
прави така, че ситуацията да 
се превръща в положение и 
да те засяга повече.

Далновидно
Истината е, че в българския 
трафик успех имат хората, 
управляващи компактни 

градски коли. Те се парки-
рат по-лесно, по-маневрени 
са по тесните улици на иде-
алния център, а освен това 
и са с по-ниски разходи за 
експлоатация. Глобалният 
маркетинг тренд направи 
този тип автомобили и по-
весели - в крещящи цветове, 
със симпатични интериорни 
решения и с желание да из-
пъкват въпреки динамичните 
си свойства. Да, въпреки, тъй 
като често тези автомобили 
са употребявани често и от 
млади дами или начинаещи 
шофьори. Изтезанията, на 
които са подлагани от тези 
неопитни водачи, превръщат 
малкия градски автомобил 
в нещо като спаринг парт-
ньор.

 Функционалност
Малките градски коли са 
истински герои. Те често 
носят галено име - черве-
ното Ферари, жълтия Лъв, 
Мечо, Пухи, Винченцо 
и др. В интериора си по-
бират достатъчно багаж, 
возят четирима възрастни 
безпроблемно и освен това 
парното им загрява доста-
тъчно бързо - нещо, което 
преди десетилетия караше 
мачовците да се присмиват 
на този клас МПС. Фактиче-
ски съвременният градски 
автомобил е напълно доста-
тъчен за модерното семей-
ство с две деца и куче. Ако 
ще превозвате много багаж, 
просто си купете покрив за 
багажника.

Основно изискване все пак 
е да има комфорт, както и 
динамика, която да позволи 
поне спазването на ограни-
чените от закона 130 км/ч на 
магистрала, както и онази 
специфична динамичност 
при превключване от пета 
на четвърта или дори трета, 
за да изпреварите няколко 
тира. Важно е и разходът да 
е модерен, т.е. да не взривя-
ва семейния бюджет с ре-
зултати над 6 литра бензин 
или 4 литра дизелово гориво 
при 100 км. Ако в допълне-
ние в интериора някой се е 
сетил да добави и USB-вход 
или поне аудио вход, за да си 
пускате музика от iPod-a, то 
вероятно ще сте постигнали 
съвършенството на мобил-

ността към гледната точка 
на май 2010 г.

Оптимизация
Затова и обновената вер-
сия на Opel Corsa ще ви 
допадне. По външния вид 
на произвеждания от 2006 
г. модел няма промени. За 
сметка на това инженерите 
на разтрисаната през ми-
налата година от противо-
речия марка са запретнали 
ръкави и са оптимизирали 
окачването, повишили са 
комфорта, укрепили са зад-
ния мост и са поработили 
върху двигателите, които 
вече харчат по-малко за 
сметка на повишена с по 
няколко конски сили мощ-
ност.

Новата Corsa предлага по-добро окачване 
и повече комфорт, без да има промени 
във външния си вид

Градска мобилност

АвтОПАРИ
Реклама:

Мария Секулова
msekulova@pari.bg

tel. 4395-872
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Двигател четирицилиндров турбодизел
Работен обем 1248 см3
Мощност 95 кс (70 kW)
Въртящ момент 190 Нм/1750-3250 об/мин
Тегло 1145 кг
Трансмисия 5-степенна механична
Максимална скорост 177 км/ч
Ускорение 0-100 км/ч 12.3 сек
Среден разход на 100 км 3.7 л
Емисии CO2/km 98 г
Цена 24995 лв.

Opel Corsa 1.3 CDTI Ecotec

Качество   
Corsa прави повече от 30% 
от продажбите на Opel 
в Европа, като моделът 
е спечелил и награди за 
качество. В изследването 
на независимия герман-
ски оценител Dekra, Corsa 
печели първо място за 
открити дефекти в едва 
2.4% от проверените коли

Екстри   
Освен че можете да поръ-
чате Corsa с готини екс-
три като подгряване на 
волана, отопляеми седал-
ки, автоматичен клима-
тик или завиващи фарове, 
все пак черешката върху 
тортата си остава гениал-
ният механизъм за транс-
портиране на велосипеди

Журналист:

Александър Бойчев
boytchev@gmail.com
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„Стомана Индъстри” бе 
домакин на семинар, 
организиран в рамките 
на проект за сътрудни-
чество в областта на 
политиката на пазара 
на труда между Феде-
ралното министерство 
на труда, социалните 
въпроси и защита на 
потребителите на Ав-
стрия и Министерството 
на труда и социалната 
политика на България. 
Целта бе обмяната на 
информация и добри 
практики между двете 
страни по отношение на 
мерките за осигуряване 
на гъвкавост и сигур-
ност, насочени към ра-
ботодателите и заетите 
лица и  интеграцията 
на безработните лица 
на пазара на труда. В 
семинара участваха над 
30 експерти на Феде-
ралното министерство 
на труда на Австрия, 
Националната служба 
по заетостта на Ав-
стрия, МТСП, Агенцията 
по заетостта, предста-
вители на социалните 
партньори. 

През 2009 г. „Стомана 
Индъстри” бе номинира-
на за социално отговор-
на компания на година-

„Стомана Индъстри” бе домакин 
на форум по човешките ресурси

 ▶марсел Финк, зам.-началник на департамент, поздрави ръководството на „Сто-
мана индъстри” за това,  което е направило и продължава да прави за своите ра-
ботници и служители не само в областта на условията на труд и възможността 
за реализация, но и за повишаването на тяхната квалификация

та. Поради това МТСП е 
предложило на фирмата 
да бъде домакин на семи-
нара по този проект, тъй 
като тя има опит и при-
мери за добра практика. 
Целта бе ръководството 
на фирмата да запознае 
експертите от Австрия с 
опита си в организация-
та на труда, обучението 
на персонала, мерките 
за запазване на кадрите 
в условията на криза, 
социалните придобивки 
на работещите, грижите, 

които се полагат към съ-
кратените от дружество-
то работници.

Австрийските специа-
листи зададоха много 
въпроси. Интересуваха 
се как възникват идеите 
в дружеството, дали те 
се взаимстват от компа-
нията майка „Сиденор”, 
или са плод на вътрешен 
анализ и диалог. Интере-
суваха се как се финан-
сират квалификацията и 
преквалификацията на 
съкратените.

Томчо Томов, мениджър 
„Човешки ресурси” в „Те-
проМетал” ЕАД, подчер-
та, че в металургията ня-
ма големи възможности 
за прилагането на гъвка-
ви форми на труда като 
в някои други сектори на 
икономиката. Тук про-
изводственият процес е 
непрекъсваем, изисква 
висока квалификация. 
Необходими са около 3-
4 години на човек на 
средна позиция, за да 
разгърне потенциала си. 

В тази връзка ръковод-
ството на дружеството 
е пристъпило към раз-
работване на профили 
или компетентности и 
модели, които ще бъдат 
осъществени чрез кан-
дидатстване по проект 
за разработване на мо-
дели на компетенции 
към европейския фонд 
“Въглища и стомана”. 
Тези модели ще са в ос-
новата на всичко, което 
ще се прави във фирма-

та по човешките ресурси 
и човешкия капитал – от 
подбора до управлени-
ето на кадрите и разви-
тието на потенциала им. 
„Това се налага, тъй ка-
то длъжностните харак-
теристики, на основата 
на които сега работят 
нашите работници и слу-
жители, показват мина-
лото, а компетентност-
ните модели очертават 
бъдещите изисквания”, 
подчерта Томов.

2304 Перник, ул. Владайско въстание 1
тел. 076/681 023, www.stomana.bg

Сега е време за ку-
пуване на жилище, 
съветва брокерът 
Йордан Петров

Засега не се усеща раздви-
жване на пазара на недви-
жимите имоти, въпреки 
че навлязохме в активния 
строителен сезон. Това 
становище изрази пред-
седателят на регионално 
сдружение “Недвижими 
имоти”-Перник Йордан 
Петров. Пазарът не е на-
пълно замрял. Има сделки, 
но те са епизодични. За по-
вишено търсене на жилища 
не може да се говори, заяви 
категорично той. Според 
него търгуват се предимно 
двустайните апартаменти и 
гарсониерите в кв. “Изток” 
заради близостта му до сто-
лицата. Цените за двустаен 

Търговията с недвижими имоти е слаба
апартамент се движат около 
40 000 лв., а гарсониерите 
вървят по 32-35 000 лв., а 
през 2008 г. двустаен апар-
тамент в “Изток” вървеше 
по 60-70 000 лв. в зави-
симост от състоянието и 
разположението му.

Жилища за продан
Йордан Петров поясни, че в 
момента в Перник се строят 
и нови жилища. Цената на 
новото строителство се дви-
жи между 380 и 400 EUR за 
кв. м в “Изток” и по 500-550 
EUR за кв. м в центъра. На 
въпроса кой остана на паза-
ра на недвижимите имоти в 
условията на криза, Йордан 
Петров отговори: “Имаше 
предприемачи, които, подма-
мени от бързата реализация 
на жилищата преди година-
две, си купиха по някой и 
друг апартамент, който сега 

е трудно, дори е невъзможно 
да му вземат цената, на която 
са го платили. За печалба и 
дума не може да става. Освен 
това банките са притиснати 
да се отървават от лошите 
си кредити и се очаква те 
също да извадят на пазара 
някое и друго ипотекирано 
жилище. При това цената му 
ще бъде атрактивна. Така че 
в момента на пазара остана-
ха реалните клиенти - тези, 
които наистина имат нужда 
от дом.”

банките са 
предпазливи
Повечето от купувачите са с 
пари в брой, защото креди-
тирането е слабо. Банките 
са много предпазливи при 
отпускането на заеми, про-
учват сериозно кредитопо-
лучателите. Освен това те 
снижиха много процента на 

отпусканите заеми за жили-
ще. Отпускат по 50-60% от 
оценката на имота, напра-
вена от съответния банков 
оценител. Това естествено 
се отрази негативно върху 
търсенето на пазара, подчер-
та Йордан Петров. Според 
него има спад и в цените 
на имотите в атрактивни-
те селища като Драгичево, 
Рударци и Кладница. В мо-
мента може да се намери 
парцел, и то урегулиран, в 
с. Драгичево и в с. Рударци 
по 25-30 EUR за кв. м.

прогнозата
По отношение на селските 
имоти там сериозна про-
мяна няма. При тях цените 
са сравнително по-ниски 
и затова не се разчита на 
банкови кредити. Този сег-
мент от пазара по-трудно 
се повлиява от кризата, но 

затова пък и търсенето е 
слабо. На въпроса опти-
мист ли е по отношение на 
съживяването на търгови-
ята с недвижими имоти в 
региона, Йордан Петров от-
говори: “Не смятам, че тази 
година ще има по-сериозно 

раздвижване на пазара, тъй 
като все още кризата не е 
отминала. Затова бих по-
съветвал онези, които имат 
нужда от жилище, да си го 
купят сега, тъй като момен-
тът е подходящ.”

мария Василева

 ▶пазарът на недвижими имоти е все още в стрес от 
кризата   снимка боби тошев
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Съживяването на икономиката      
е най-важно за региона

В условия на криза дър-
жавата няма финансовата 
възможност да помогне в 
решаването на проблеми-
те на всички общини, но 
трябва да си партнира с 
тях, за да може с общи 
усилия да се намира реше-
ние за най-важните, твърди 
областният управител на 
област Перник инж. Иво 
Петров. Според него крас-
норечив пример за това е 
осигуряването на средства 
от републиканския бюджет 
за ремонта на опожарената 
сцена и залата на перниш-
кия театър. 

С решаването на този 
важен за перничани въ-
прос се ангажираха лично 
премиерът Бойко Борисов 
и финансовият министър 
Симеон Дянков при посе-
щението си в Перник.

инвестициите
В близките дни по сметка-
та на общината ще бъдат  
преведени първите 250 000 
лв., с които ще може да се 
разплати значителна част 
от извършените до момента 
строително-ремонтни дей-
ности. Според губернатора 
на Перник най-важното за 
региона е да се съживи ико-
номиката, за да се намали 
безработицата. 

Иво Петров е категори-
чен, че бизнесът е поне-
съл тежки удари заради 
кризата. Затова общините 
трябва да насочат усилията 
си за привличането на ин-
вестиции и реализирането 
на големи проекти по опе-
ративните програми, кои-
то да осигурят работа на 
фирмите. Наскоро община 
Перник получи покана от 

Господин Бонев, за-
почва ли да се съжи-
вява икономиката в 
България?

- Определено има ин-
дикации за съживяване, 
но все още не може да се 
говори за трайна тенден-
ция. В момента по наши 
изчисления имаме около 
25% ръст на поръчките, 
който обаче е спрямо 
най-ниското ниво по 
време на кризата. Така 
че той още не е доста-
тъчен, за да излезем от 
червената линия. 

Вие сигнализирахте 
Европейската коми-
сия за аномалиите 
в ценообразуването 
на природния газ и 
електроенергията в 
България. Имате ли 
отговор оттам?

- На 13 април полу-
чихме отговор от гене-
ралния директорат на 
Европейската комисия 
за енергия, подписан 
от г-н Хайнц Хилбрехт, 
директор на директо-
рат В - „Сигурност на 
доставките, енергийни 
пазари и мрежи” към 
Европейската комисия. 
В него ни уведомяват, че 
ЕК няма законова база, 
която да  позволи наме-
сата й в решаването на 
проблемите, свързани с 
ценообразуването, които 

Не вярвах, че някога ще заговорим 
честно за случващото се в енергетиката

 ▶пламен бонев, председател на надзорния съвет на 
„радомир метал индъстрийз”

ние поставихме. Анализи-
те, които директоратът 
прави, са на базата на 
подадената информация 
от ДКЕВР. 

В документа се посочва, 
че тъй като „Булгаргаз” е 
единственият доставчик 
на газ на едро в Бълга-
рия, това наистина му 
позволява да диктува це-
ните на пазара в страна-
та, защото те се регули-
рат само от държавната 

комисия. От директората 
поясняват, че има два 
начина на регулиране 
на тези  цени. Единият 
е чрез държавен регу-
латорен орган, какъв-
то в България е ДКЕВР. 
Другият вариант е чрез 
паралелен мониторинг 
на цените, извършван от 
независима институция 
или организация, в която 
участват представители 
на бизнеса, синдикатите 

и потребителите. Така ще 
има гаранции за безпри-
страстно и справедливо 
ценообразуване, а не та-
кова, което е  подчине-
но на корпоративни или 
други интереси, които не 
кореспондират с тези на 
потребителите.

Как оценявате уси-
лията на управлява-
щите да надникнат в 
ценообразуването в 
енергийния сектор?

- Нашата фирма от го-
дини се бори и настоява 
за прозрачност и спра-
ведливост в ценообра-
зуването на газа и тока, 
затова поздравявам пра-
вителството за куража 
да разбули мистерията 
около ценообразуването 
на енергоносителите и да 
наложи ясни правила. Не 
вярвах, че ще доживея 
деня, в който в България 
ще се заговори откровено 
за това, което се случва 
в родната ни енергетика. 
Дано на управляващите 
да им стигне куражът 
да доведат нещата до-
край, за да има ефект. 
Иначе отново ще бъдем 
свидетели на популизъм. 
Трябва да стане ясно, 
че монополизирането на 
ценообразуването на га-
за и тока от държавния 
регулатор не е добро 
решение. Наложително 

е да се либерализира 
енергийният пазар. Ние 
получихме предложение 
от българска фирма за 
доставка на електрое-
нергия на изгодна цена. 
Повече от  половин го-
дина чакаме разрешение 
от НЕК за достъп до сво-
бодния пазар, за да се 
договаряме с доставчици, 
но без резултат. 

Къде виждате ролята 
на държавата в съжи-
вяването на икономи-
ката на страната?

- За да тръгне иконо-
миката, не трябва да се 
допуска необосновано 
поскъпване на енерго-
ресурсите, както досега. 
Благодарение на усилия-
та на правителството е 
утвърден от ЕК планът 
за разпределение на 
квотите за въглеродните 

емисии.
Операторите на инста-

лации вече разполагат 
със заложените в плана 
количества въглеродни 
емисии и могат да опе-
рират с тях в зависимост 
от потребностите си. За 
2009 и 2010 г. имаме 
на разположение квоти 
на обща стойност около 
500 000 EUR. Тези пари 
са от жизнено важно 
значение за стабилизи-
рането на фирмата.

“радомир метал 
индъстрийз” ад

2400 Радомир
Индустриална зона

тел.: 0777 80 489
факс: 0777 82 134; 80 558

RMIndustries@mbox.contact.bg
www.radomir-metal-industries.com

Това ще доведе и до спад на 
безработицата, смята областни-
ят управител инж. Иво Петров

МОСВ като управляващ 
орган по ОП “Околна сре-
да” да внесе пълната оком-
плектовка на документите 
за изграждането на реги-
оналното депо за твърди 
битови отпадъци, което ще 
се използва от всичките 6 
общини в областта.

проектите
Стойността на проекта 
възлиза на близо 11 млн. 
EUR. След подписването 
на договора общината ще 
трябва да създаде много 
добра организация и кон-
трол по изграждането на 
сметището, иначе е запла-
шена от сериозни санкции 
от страна на Европейската 
комисия за неспазени из-
исквания по околна среда, 
заяви губернаторът. Според 
него останалите общини в 

областта също разработ-
ват проекти, с които си 
осигуряват финансиране 
при решаването на значи-
ми социални проблеми. 
Той припомни, че община 
Трън преобрази централ-
ната градска част. 

Община Брезник спече-
ли голям проект за рекон-
струкцията на две читали-
ща. Община Ковачевци с 
европейски пари ремонти-
ра дома за стари хора в с. 
Сирищник. Губернаторът 
подчерта, че държавата 

упражнява строг контрол 
по усвояването на евро-
пейските средства и ще 
бъде безкомпромисна към 
нарушителите, без значе-
ние на политическата им 
принадлежност.

мария Василева

снИмка бобИ тошев
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▶ млн.лв. ще усвои 
община Перник 
по оперативните 
програми

снимка боби тошев

„Мините в софийския, пер-
нишкия и бобовдолския 
басейн разчитат изклю-
чително на тези две цен-
трали, което ги поставя в 
много трудна ситуация”, 
заяви инж. Огнян Зарев, 
зам.изпълнителен дирек-
тор на „Мини открит въг-
ледобив”. Той определи 
като неверни слуховете, 
че мината има проблеми 
и поради това добивът 
на въглища е спаднал. 
Огнян Зарев поясни, че 
до края на март месечно 
на ТЕЦ ”Република” са 
подавани по 60-70 000 
тона въглища, но възмож-
ностите на дружеството 
са по-големи. Намере-
нията са да се увеличи 
добивът с разработването 
на нови терени, за да се 
попълнят запасите, което 
ще гарантира работа на 
хората още много годи-
ни. Според Огнян Зарев 
средната калоричност на 
добиваните въглища в 
Перник е 2200-2300  ки-
локалории на килограм. 
ТЕЦ ”Република” е създа-
дена да изгаря въглища 

Въгледобивът 
в България 
има бъдеще
„Мини открит въгледобив” премина на петдневна работна седмица 
поради  намаленото потребление на въглища от „Топлофикация-
Перник” и ТЕЦ ”Бобов дол”, което налага намаляването на добива 
заради липса на пласмент 

Около 30% спад в обема на про-
изводство през първите месеци 
на тази година в сравнение с 

2009 г. отчита „Галко” АД в резултат 
на кризата. Според председателя на 
управителния съвет на дружеството 
инж. Димитър Димитров през март и 
април тази година има съживяване. 
Първи италианските партньори на 
фирмата отново подновили поръч-
ките. Водят се преговори с фирми 
от Франция и Германия и се очаква 
скоро „Галко” да започне износ за 
тези страни. Това се дължи на фа-
кта, че фирмата изработва богата 
номенклатура от метални изделия и е 
пионер в страната в горещото поцин-
коване на детайли. Тя залага много 
и на вътрешния пазар. „Очакваме да 
стартират големите инфраструктурни 
проекти, които да захранят с поръчки 
частния сектор. За целта трябва да се 
даде възможност и на българските 
фирми да участват в изпълнението 
на инфраструктурните проекти, за да 
се съвземе бизнесът. Надявам се дър-
жавата да бъде по-взискателна към 
ЕРП-тата по отношение на вложените 
от тях инвестиции, за да може сключ-
ваните договори да се изпълняват съ-
образно договорения обем, а не след 
изтичането на срока договорът да се 
прекратява без неустойка и загубите 
да са само за наша сметка. И в мо-
мента имаме изработени по договор 
стълбове, които не са платени”, заяви 
Димитър Димитров. Според него се-
га бизнесът в България не може да 
планира дейността си поради рязкото 
поскъпване на основните суровини. 
За месец и половина цените на мета-
лите на вътрешния пазар са скочили 
между 30 и 35%. Поскъпнал е и газът. 
Въпреки кризата във фирмата не е 
имало съкращения, запазени са и 

социалните придобивки. „Политиката 
на ръководството е да не се прибягва 
до кредити. Четвърта година дру-
жеството завършва с положителен 
финансов резултат, макар печалбата 
за 2009 г. да е наполовина на тази от 
предходната. Плащат се дивиденти 
на акционерите. „Вярвам, че много 
скоро  пазарът ще се раздвижи осе-
заемо.  Положихме много усилия да 
модернизираме производството и 
снижим себестойността, за да бъдем 
конкурентни на пазара, което ни по-
мага да оцелеем и да се развиваме”, 
заяви инж. Димитров.

Български фирми трябва да 
участват в изпълнението на 
големите проекти

радомир 2400, ул.”Гарата” 1  
0777/80210, 80225

info@galko-ad.com, www.berg-bg.com

”Нямаме 
интерес да 

подаваме лоши 
въглища, защото 
по договор търпим 
големи санкции от 
„Топлофикация”

Огнян Зарев,
зам.изпълнителен директор на 
„мини открит въгледобив”

с калоричност от 1900 до 
2200 килокалории. Дос-
тавяните от „Мини открит 
въгледобив” въглища се 
изследват от 2 лабора-
тории. ”Нямаме интерес 
да подаваме лоши въгли-
ща, защото по договор 
търпим големи санкции 
от „Топлофикация”, заяви 
инж. Зарев. На въпро-
са ще бъде ли продадена 
пернишката мина, той от-
говори, че в плановете на 
ръководството не влиза 
продажба, а увеличаване 
на запасите. Според Огнян 
Зарев въгледобивът у нас  
има бъдеще. ”Държавата 
трябва да помогне нашите 

топлоцентрали да продъл-
жат да работят, защото те 
са основният потребител 
на въглища. Без тях въг-
ледобивът ще изчезне. 
В софийския, пернишкия 
и бобовдолския басейн 
работят около 6000 души, 
които хранят семейства, 
а кризата с газа показа 
преимуществото на род-
ното производство. Нужен 
е държавнически подход 
към този отрасъл, който 
преди 7-8 години беше 
умишлено съсипан, за га-
рантиране енергийната 
независимост на страна-
та”, подчерта Огнян За-
рев.

Помагаме на бизнеса, за да      излезе от кризата
Изоста-
ването в 

приходната част 
на общинския 
бюджет се дължи 
основно на лип-
сата на приходи 
от продажба на 
недвижимо иму-
щество и от так-
си за услуги

 ▶росица Янакиева, кмет 
на община перник
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Ще реализираме програмата за  
капиталовите разходи, казва Росица  
Янакиева, кмет на Перник

„Прим” ООД е 
сред лидерите на 
пазара на месните 
продукти в Югоза-
падна България 

Фирмата предлага всич-
ки видове сурови месни 
продукти: разфасовки и 
полуфабрикати от мле-
ни меса; малотрайни и 
трайни варено-пушени 
колбаси и деликатеси; 
сурово-сушени дели-
катеси от раздробени 
и нераздробени меса; 
готови храни - печени 
бели и червени вку-
сотии. 

Ще попитате защо 
„Прим” предлага сво-
ята продукция само в 
Югозападна България, 
а не се разпростира в 
цялата страна. Според 
управителя на фирма-
та Емил Манов това 
е въпрос на фирмена 
политика. „В условия-
та на криза, когато 
разходите в семейния 
бюджет се гледат под 

Месните храни на „Прим”
са предпочитани на пазара

лупа, а времето за до-
машно сготвена храна не 
стига, „Прим” предлага 
решение - приготвена 
по специална рецепта 
скара. Нужни са няколко 
минути за подгряване 
и любимата пържола, 
кюфтета или кебапчета 
са на трапезата”, твърди 
Емил Манов. Клиентите 
на „Прим” са сигурни 
във вкусовите качества 
на предлаганите меса, 
защото във фирмата 
прецизно се подбират 
суровините, прилагат 
се съвременни техно-
логии на производство 
и стриктно се спазват 
всички здравословни и 
санитарни изисквания, 

което изключва всякакви 
компромиси със здравето 
на хората. Тези изисква-
ния определят начина на 
работа и поведението 
на работещите над 70 
висококвалифицирани 
специалисти.

От 2008 г. „Прим” ООД 
е в І група предприятия, 
притежаващи лиценз за 
търговия със страни от 
ЕС. Това е доказател-
ство, че фирмата не само 
има европейски вид, но 
и отговаря на високите 
европейски стандарти. 
Това се оценява по дос-
тойнство от клиентите и 
затова месните храни на 
„Прим” са предпочитани 
на пазара.

тел.: 076/60 47 34;60 39 99; 0889 894 734
факс: 076/60 39 09

Месните храни на „Прим”
са предпочитани на пазара

В момента бизнесът 
живее ден за ден
За съживяване на род-
ната икономика засега 
не може да се говори, 
това може да стане най-
рано през лятото, ако 
има поръчки, категори-
чен е председателят на 
съвета на директори-
те на „Колхида метал” 
Евгени Петров. Според 
него бизнесът все още 
не е излязал от тежката 
криза поради липсата 
на поръчки. В момента 
„Колхида метал” не ра-
боти за вътрешния па-
зар, а разчита изцяло на 
износа. На фона на тази 
стагнация за около ме-
сец металите на вътреш-
ния пазар са поскъпнали 
с над 30%. Това оскъпя-
ва крайния продукт и го 
прави неконкурентен. 
„Ние не искаме подая-

Колхида Метал АД
Перник 2304

ул. “Владайско въстание” 1
тел./ факс: (076) 670 161, 670 179
GSM централа: 0885 88 88 98

kolhida@pernik.net
www.kolhidametal.com

конструкции, контейне-
ри за смет тип „Бобър”, 
съоръжения за пътното 
строителство. В момента 
работим на загуба, за да 
запазим клиентите си и 
да осигурим хляба на 
близо 300-те човека във 
фирмата. Въпреки труд-
ностите не сме правили 
съкращения. Спасението 
е да стартират проекти-
те за автомагистралите, 
ж.п. инфраструктурата 
и енергетиката. Трябва 
да се гарантира достъ-
път на български фирми 
до големите проекти. 
Повечето европейски 
страни прилагат про-
текционистична поли-
тика спрямо бизнеса си. 
Не знам дали някой се 
замисля как български-
те работодатели в тези 
тежки условия успяват 
да осигуряват заплати и 
да погасяват кредити и 
данъци. На фона на това 
имаме и немалко не-
събрани вземания, което 
още повече ни затруд-
нява. Междуфирмената 
задлъжнялост съсипва 
допълнително бизнеса. 
В момента голяма част 
от него живее ден за 
ден, надявайки се пра-
вителството да помогне 
за съживяването на род-
ната икономика, иначе 
нищо добро не очаква 
България”, заяви Евгени 
Петров.

ния, а да работим това, 
което можем най-добре. 
Само така ще успеем да 
преодолеем кризата и ще 
запазим работните мес-
та”, заяви Евгени Петров. 
„Колхида метал” се е спе-
циализирала в горещото 
поцинковане на метали, 
производство на метални 

Помагаме на бизнеса, за да      излезе от кризата

Ако съдим по приходите в 
община Перник, които са 
резултат от икономическо-
то състояние на една общ-
ност и на бизнеса, засега 
нямаме индикации, че се 
случва нещо положително. 
За първото тримесечие на 
2010 г. изоставането в при-
ходната част на общинския 
бюджет се дължи основно 
на липсата на приходи от 
продажба на недвижимо 
имущество и от такси за ус-
луги, които общината пред-
лага на гражданите. Това 
показва, че няма сериозно 
раздвижване в икономика-
та. Такъв бе изводът, който 
направи кметът на община 
Перник Росица Янакиева за 
икономическата ситуация в 
Перник.

най-големият 
работодател
Дори в условия на криза 
общината си остава най-
големият работодател. Това 
според кмета на Перник е 
напълно нормално, защото 

общината се стреми да по-
могне на бизнеса по-скоро 
да се съвземе от кризата, за 
да бъдат запазени работни-
те места и да се ограничи 
безработицата. Въпреки 
финансовите трудности 
общинската управа е твър-
до решена да реализира 
програмата за капиталови-
те разходи, в която освен 
средствата от държавния 
бюджет са предвидени и 
постъпления от собствени 
приходи. Общината не раз-
чита само на субсидията от 
републиканския бюджет, 
защото тя не е в състояние 
да реши всички проблеми.

проектите
Работим по няколко про-
екта по оперативните про-
грами, които възлизат общо 
на около 75 млн. лв. Пред 
финализиране е водният 
проект, който е на стойност 
33 млн. лв. Продължава ра-
ботата по проекта за рено-
вирането на ул. “Владайско 
въстание” в индустриална-

та зона на града. Стартира 
проектът Дивотино - Лю-
лин - Голямо Бучино на 
стойност 4.5 млн. лв. Започ-
на възстановяването на сце-
ната и салона на театъра, 
което е на стойност 3.6 млн. 
лв. Приключи процедурата 
по избор на изпълнител и 
предстои подписването на 
договора за изграждане на 
свлачището в с. Планиница, 
което е за 700 000 лв., казва 
Росица Янакиева. Имаме 
одобрен проект и за въз-
становяване на крепостта 
“Кракра” на стойност 4.2 
млн. лв.

регионалното депо
Получихме покана от МОСВ 
и внесохме всички доку-
менти за подписването на 
договор за изграждането 
на регионалното сметище в 
Перник, което е на стойност 
близо 11 млн. EUR, допълва 
тя. Сметището трябва да се 
изгради в максимално кра-
тък срок, тъй като предстоят 
санкции от Европейската 

комисия, при положение, че 
не изпълним изискванията 
по околна среда, заяви Ро-
сица Янакиева. Тя допълни 
още, че общината има готов-
ност с проект за 75 млн. лв., 
който чака повторното от-
варяне на мярката за водите 
по ОП “Околна среда”. Той 
включва реконструкцията 
на пречиствателната станция 
за отпадни води, подмяна 
на част от водопроводната 
и канализационната мрежа 
на Перник и изграждане на 
канализация в кварталите 
“Рудничар” и “Бела вода”. 
Според условията за канди-
датстване по ОП “Околна 
среда” общината трябва да 
приключи с първия голям 
проект, за да има право от-
ново да кандидатства по тази 
мярка с друг проект, въпреки 
че той е готов, обяснява Яна-
киева. И допълва, че община 
Перник има готовност и с 
други проекти, но изчаква 
да се отворят мерките за 
кандидатстване по тях. 

Мария Василева

Придобивка
Трънчани ще си 
имат медицински  
център

 ▶Медицинският център 
в Трън е резултат от пре-

структуриране на болни-
цата и ще бъде открит 
на 14 май. Това съобщи 
управителят му д-р Геор-
ги Гебов. 

 ▶Първоначално всеки 
петък на първия етаж 
ще преглеждат невролог, 
педиатър и рентгенолог. 

Д-р Гебов, който е специа-
лист по вътрешни боле-
сти, ще бъде в Трън 2- 3 
дни седмично. 

 ▶Клиничната лаборато-
рия ще работи всеки ден. 
Така на трънчани няма да 
им се налага з да пътуват 
до Перник.
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Най-висок е процен-
тът в община Трън - 
близо 25.6

Официално регистрира-
ните безработни в област 
Перник на трудовата борса 
в края на април тази година 
са 6106. Това информираха 
за в. “Пари” от дирекция 
“Бюро по труда” в Перник. 
Равнището на безработица-
та в региона е 9%. 

Според специалистите в 
бюрото по труда, като имат 
предвид, че равнището на 
безработицата у нас набли-
жава 11%, това означава, че 
в регион Перник тя е под 
средната за страната. Само 
в община Перник озовалите 
се на трудовата борса са 
3667 души, което означава 
равнище на безработица 
от 7.27 на сто. Най-висока 
е безработицата в община 
Трън - 25.68 на сто.

няма масови 
съкращения
От бюрото по труда уве-
ряват, че през последни-
те месеци на тази година 
няма масови съкращения. 
Фирмите освобождават от 
работа по 2-3 човека. От 

Безработицата в областта 
е под средната за страната

Ако попитате собствени-
ка й Добри Владимиров 
има ли рецепта за това, 
той ще отговори: ”И при 
нас работата намаля, но 
ние извършваме много 
разнообразни дейности, 
и то на достъпни цени. 
Всичко зависи от орга-
низацията на работата. 
Не обичам необмисле-
ните рискове. Стремя се 
да съм коректен с парт-
ньорите си и изисквам 
същото от тях.”

 „ДЛВ” ЕООД се е спе-
циализирала  и пред-
лага: товарни дейности 
в страната и чужбина; 
производство и транс-
порт на инертни ма-
териали; превоз на 
извънгабаритен товар; 
различни строителни 
дейности. Фирмата има 
лиценз за международен 
автомобилен превоз на 
товари и за вътрешност-
та на страната. Прите-
жава богат автопарк от 
модерна  строителна 
и транспортна техника 
като: контейнеровози; 
влекачи; самосвали с 
различна вместимост; 
бетоновози; бетон пом-
пи; челни товарачи, 
булдозери, багери, кра-
нове; автогрейдер; пре-
севна инсталация. Фир-

Най-ценното нещо са хората, 
всичко останало може да се купи
„ДЛВ” ЕООД е една от пернишките фирми, които успявават не 
само да оцелеят, но и да продължат да се развиват в условия-
та на тежка икономическа криза

мата е търсен партньор 
от страна на български 
и чуждестранни компа-
нии при изпълнението 
на големи и отговорни 
обекти, какъвто е ав-
томагистрала „Люлин”, 
където е подизпълнител 
на „Мапа Дженгиз”. В 
момента всички усилия 
на фирмата са насочени 
към този важен обект. 
Според Добри Владими-
ров „Мапа Дженгиз” е 
една от най-коректните 
чужди фирми, с които 
е работил досега. Ръко-
водството й се стреми 
да осигури на всички 
подизпълнители пълно 
уплътняване на работно-
то време, за да се фор-
сират сроковете. „Не си 
мислете, че увеличените 

темпове на строителство 
са за сметка на качест-
вото. Надзорната фирма 
е изключително взиска-
телна към качеството 
на строително-монтаж-
ните работи. Лошо е, че 
при такова форсиране 
има опасност от злопо-
луки, най-вече заради 
недоглеждане, но всич-
ки знаят, че при строи-
телството инцидентите 
не са изключение. Но 
рискът от тях трябва да 
бъде сведен до мини-
мум, за да бъде опазен 
човешкият живот. В мо-
ята  фирма знаят, че за 
мен най-ценното нещо 
са хората. Всичко друго 
може да се купи и въз-
станови ”,  заяви Добри 
Владимиров.

Общината ще възстановява 
крепостта “Кракра” по проект
Тя ще бъде превър-
ната в туристическа 
атракция

Община Перник спечели 
проект по ОП “Регионално 
развитие” за възстановява-
нето на крепостта “Крак-
ра”, който е на стойност 
4.5 млн. лв., информираха 
от общината. До първи 
юли най-късно трябва да 
бъде внесена пълната до-
кументация по проекта, 
в това число и работните 
проекти за възстановява-
нето на крепостта. След 
това ще стартира проце-
дурата за избор на фир-
ма изпълнител на обекта. 
Проектът предвижда да 
бъдат реконструирани три 
древни храма. Много ин-
тересна като архитектура 

е привратната църква, ко-
ято е била разположена до 
главния вход на крепостта. 
Тя е уникална с това, че е 
на два етажа и е разделена 
от проход, през който се 
е минавало като по ули-
ца. Само 4 са подобните 
черкви в света, твърди ди-
ректорът на  общинския 
културно-информационен 
център Кирил Манов.

бижу на 
архитектурата
Ще бъде възстановена 
кръстокуполната черква, 
която се е намирала близо 
до двореца на болярина 
Кракра. Храмът се смята 
за бижу в архитектурата 
от средновековието. Нов 
живот ще бъде даден и на 
раннохристиянската бази-
лика, която датира отпреди 

15 века. Тя ще се развие и 
като културно-исторически 
информационен център и 
ще бъде място за провеж-
дане на изложби на закрито 
и други културни прояви. 
Предвижда се изграждане 
на демонстрационен цен-
тър. Повече от година об-
щина Перник работи по 
превръщането на истори-
ческата крепост в туристи-
чески продукт.

С решение на общинския 
съвет от май тази година 
средновековната крепост 
ще бъде предоставена за 
управление на община-
та. Решението бе взето по 
предложение на Министер-
ството на културата. Идеята 
е древната твърдина да се 
превърне в привлекателно 
място за български и чуж-
дестранни туристи.

На терен от 8 дка в курорт-
ното селище, което се на-
мира в полите на Витоша, 
араби ще построят 35 къщи. 
Инвестицията е за около 
30 млн. EUR. Сделката по 
придобиването на имота 
е била реализирана чрез 
регистрирана в България 
арабска фирма. Парцелът е 
купен от името на емирство 
Кувейт. 

Според представения в 
община Перник проект на 
терена, който се намира на 
пътя за ДЛС “Витошко-
Студена”, ще бъде изграде-
но VIP селище с 35 къщи. 
Къщите ще се обитават от 
граждани на емирството, 
сред които и петролни маг-
нати, привлечени от красо-
тата на южните склонове на 
Витоша. 

Свободна продажба на 
жилищата не е предвидена. 

Очаква се в Рударци ско-
ро да пристигне и самият 
шейх, за да види имота, с 
който емирството се е сдо-
било, съобщиха от община 
Перник. Оттам поясниха, 
че сделката в Пернишко е 
първата на високопоставени 
кувейтци в страната ни. 

Работните проекти за но-
вото селище са одобрени. 
Единственият проблем е 
свързан с осигуряването на 
питейна вода, която след 
построяването на вилното 
селище “Делта Хил” не дос-
тига през летните месеци. 

За да докарат вода до 
къщите, арабите са поели 
ангажимента да реализи-
рат със собствени средства 
залежал с години поради 
липса на средства проект за 
водоснабдяването на село 
Драгичево.

мария Василева

Кувейтски шейх ще 
строи вилно селище 
в Рударци

 ▶  преобладаващата част от безработните са над 
50 години, те по-трудно си намират работа   

снимка боби тошев

анализа, който е направило 
бюрото по труда в Перник, 
става ясно, че преоблада-
ващата част от съкрате-
ните работници са хора 
на възраст над 50 години, 
които по-трудно си нами-
рат работа. 

В помощ на безработ-
ните дирекция “Бюро по 
труда” в Перник стартира 
схемата “Развитие”, която 
е по Оперативна програма 
“Развитие на човешките 
ресурси”. Тя позволява на 
базата на направените от 
работодателите заявки за 
квалифицирани работници, 
например стругари, шлай-
фисти, шивачки, шофьори 
и др., да се направи подбор 
сред регистрираните без-
работни и избраните да бъ-
дат обучени по съответната 
професия безплатно.

работа срещу 
обучение
В замяна на това съот-
ветният работодател се 
задължава да им осигури 
работа за период от 9 до 12 
месеца. Бюрото по труда 
осигурява заплащането на 
минималната работна за-
плата. Работодателят също 
се задължава да осигури 

на заетите минималната 
работна заплата. С тези 
пари ще се доплаща за 
труда на заетите и ще им 
се изплащат осигуровки, 
болнични, отпуски и др. 
Добрата новина е, че го-
лемите фирми в област-

та спряха съкращенията. 
Те са категорични, че ако 
имат поръчки, ще успеят 
да си върнат част от ква-
лифицираните хора, които 
по неволя съкратиха мина-
лата година.

мария Василева

 ▶  крепостта “кракра” ще бъде превърната в туристическа атракция с реализи-
рането на проекта, спечелен от общината  снимка боби тошев

 ▶  на площ от 8 дка ще бъдат разположени 35 VIP  
къщи   снимка емилия костадинова
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119.8
▶ млн. лв. са 
вземанията на 
кредиторите на 
“Топлофикация-
Перник”

Дълговете на друже-
ството надвишават 
пазарната оценка на 
имуществото му

“Топлофикация-Перник” 
обжалва в законоустанове-
ния седемдневен срок пред 
Софийския апелативен съд 
решението на Пернишкия 
окръжен съд (ПОС), с което 
се утвърждава оздравител-
ният план. В обжалването 
юристите на “Топлофика-
ция-Перник” са представили 
на САС достатъчно примери 
от практиката на Върховния 
касационен съд по подобни 
казуси. Тези примери имат 
за цел да посочат проти-
воречиви решения на ВКС 
по еднакви казуси, подобни 
на този на “Топлофикация-
Перник”. Няма фиксиран 
срок, в който САС трябва да 
се произнесе дали приема 
решението на ПОС, или го 
отхвърля. Практика на съда 
е това да става в едномесе-
чен срок. 

Пернишкият окръжен съд 
утвърди със свое решение 
през март измененията и 
допълненията, предложени 
от синдика на “Топлофика-
ция-Перник”, които бяха 

приети от събранието на 
кредиторите на 30.11.2009 
г. В решението се посоч-
ва още, че се прекратява 
производството по несъс-
тоятелност на “Топлофика-
ция-Перник” и се назначава 
надзорен орган.

Вземанията 
Приетите от ПОС взема-
ния на кредиторите на 
“Топлофикация-Перник” 
възлизат общо на сумата от  
119 878 420.06 лв. Според 
приложената към делото па-
зарна оценка на активите 
на дружеството длъжник 
става ясно, че неговата па-
зарна цена е 79 995 877 лв. 
Това означава, че дълговете 
на “Топлофикация-Перник” 
надвишават пазарната оцен-
ка на имуществото му и при 
евентуално осребряване кре-
диторите на топлофикаци-
онното дружество ще бъдат 
поставени в неблагоприятно 
положение и не биха получи-
ли пълно плащане на дължи-
мите им вземания, каквото 
се предвижда в плана за оз-
дравяване на предприятието. 
Предложеният от синдика 
оздравителен план, утвър-
ден с решението на ПОС, 
предвижда превръщане на 

вземанията на кредиторите 
“Бови тур” ЕООД и “Стийм 
трейдинг” ЕАД в част от 
капитала на “Топлофика-
ция-Перник”. Вземането на 
първия кредитор възлиза 
на 74 500 600.69 лв., а на 
втория - на 25 150 209.37 
лв. Общият размер на тех-
ните вземания възлиза на  
99 650 809 лв.

нищо повече 
от дължимото
Двата кредитора са заявили 
писмено съгласието си да за-
пишат акции от капитала на 
длъжника съразмерно на взе-
манията им. Имуществото 
на “Топлофикация-Перник” 
не е достатъчно, за да покрие 
паричните му задължения, 
затова превръщането на по-
сочените вземания в част от 
капитала ще бъде извършено 
по номиналната стойност на 
акциите съгласно Търгов-
ския закон. 

В решението си окръж-
ният съд намира, че оздра-
вителният план отговаря на 
изискването на чл. 705, ал. 1, 
т. 5 от ТЗ, което означава, че 
нито един кредитор няма да 
получи повече от дължимото 
по приетото вземане.

мария Василева

“Топлофикация-Перник” обжалва решението 
на окръжния съд за оздравителния план

 ▶ “Топлофикация-перник” 
отоплява 20 хил. абона-
ти

“СК – 13 Пътстрой” АД – гр. Перник е дъщерно акционерно дру-
жество на “СК – 13 Холдинг” АД – гр. София. Дружеството е 
акредитирано от МРРБ и Фонд “Републиканска пътна инфра-
структура” като отговарящо на изискванията на ЕБВР и ЕИБ за 
работа по международни инфраструктурни проекти.
“СК – 13 Пътстрой” АД притежава атестати и е член на Българ-
ска Браншова Камара “Пътища”, Българска Строителна Кама-
ра, Българска Минна Камара, Асоциация на индустриалния ка-
питал в България.
От 2002 г. в дружеството е разработена, внедрена и функцио-
нира система за управление на качеството, сертифицирана от 
авторитетната европейска организация SGS, като съответства-
ща на международния стандарт ISO 9001:2000.
Чрез системата за управление на качеството “СК – 13 Пътстрой” 
АД се стреми да постигне максимално удовлетворяване на из-
искванията на клиентите и непрекъснато подобряване на ка-
чеството на строителните дейности и обекти като цяло.

Предмет на дейност на “СК – 13 ПЪТСТРОЙ” АД – гр. Перник: строителство, ремонт и поддържане 
на пътища и пътни съоръжения, градски комуникации и инфраструктурата около тях, производ-
ство на  инертни материали и асфалтови смеси, научноизследователска и инженерингова дей-

ност в страната и в чужбина, всички видове услуги със строителна техника и автотранспорт.

“СК – 13 ПЪТСТРОЙ” АД
2307 Перник, ул. “Софийско шосе” № 38, 

тел. 076/649 000, факс: 076/649 010
e-mail: ck_13.patstroy@abv.bg

За контакти:

 

 

Дружеството има богат опит в реконструкцията на редица пътища I, II, III и IV клас, градска 
инфраструктура, както и в изграждането на нови съоръжения.

По-големи обeкти, изпълнени през последните години
• LOT 6 път Е - 71 “Кюстендил – Радомир” – участък № 128
• LOT 8 път Е – 70 “Русе – Разград” – участъци № 61 и 62
• LOT 3 път Е – 79 “Дупница – Кулата” – секции № 1 и № 2
• LOT 2 A път Е – 71 “Кюстендил – Радомир” – участък № 128
• LOT 1 E 79 “Даскалово – Дупница”
• Път II – 18 “Софийски околовръстен път”
• Реконструкция на бул. “Царица Йоана” – гр. София
• Изграждане на бул. “Панчо Владигеров” от ул. “Връх Манчо” до
бул. “Ломско шосе” - ІІІ етап
• Вертикална планировка при Метростанция № 10 – гр. София
• Текущ ремонт на настилки в района на “Летище София”
• Проектиране и строителство на перимитрови пътища на “Летище
София”
• Рехабилитация на бул. “Никола Вапцаров” от бул. “Семеоновско
шосе” до бул. “Черни връх” – гр. София
• Изграждане на улици в района на “Токуда Болница София”
• Основен ремонт на бул. “Янко Сакъзов” и бул. “Мадрид” - гр. 
София
• Автомагистрала „Люлин”- основен подизпълнител на пътна 
конструкция: минерал-бетон и циментова стабилизация и всички 
видове асфалтови пластове;
• Рехабилитация на пътната мрежа в община Костинброд;
• Изграждане на вертикална планировка на обект Била в кв. Овча 
Купел в София
• ЛДЛ- с. Равно поле

Производствени възможности
• Кариера “Студена” – намира се на 27 км от София и е спе-
циализирана за производство на висококачествени фракции за
асфалтови смеси и всички класове бетони. На кариерата рабо-
тят модерни трошачно-сортировъчни инсталации с капацитет
500 000 м3 трошено-каменни фракции годишно.
• Асфалтова база “Студена” – разполага със смесител SIM с
капацитет 120 т/час и MARINI с капацитет 220 тона на час, 
възможност за производство на всички видове асфалтови смеси.
• Четири комплекта съвременна асфалтополагаща техника.
• Техника за изпълнение на всички видове работи, свърза-
ни с пътното строителство.
• Квалифицирани кадри с дългогодишен опит.
• Пътностроителна изпитвателна лаборатория.

79.9
▶ млн. лв. е 
пазарната цена  
на дружеството



Трансфер
Сред десетте най-скъпи футболисти
“Манчестър Юнайтед” пожертва 30.75 млн. GBP и 
нападателя Фрейзър Кембъл, за да купят Бербатов 
от друг силен английски тим - “Тотнъм Хотспърс”. 
Тогава българският нападател с номер 9 подписа 
четиригодишен договор с новия си отбор. 
Трансферът се оказа най-големият в историята не 
само на българския футбол, но и на “Манчестър 
Юнайтед”. Така Бербатов влезе в Топ 10 на най-
скъпите футболисти в света. В “Тотнъм” беше 
продаден за 15.7 млн. EUR.
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Обещава да се върне, за да оправи 
българския футбол

Момчето си отива

Димитър Бербатов се отказа от българския футбол, 
като напусна, и то завинаги националния отбор. С 
това вероятно е разбил сърцата и на малкото останали 
неразочаровани фенове на представителния ни тим. 
Националният отбор, на който Бербатов беше капи-
тан, пропусна последното Европейско първенство 
по футбол, а сега ще се размине и със Световното 
в ЮАР.

Причини
Въпреки че футболист номер 1 свика специална прес-
конференция, за да се раздели със своите най-големи 
критици - журналистите, той не пожела да посочи ни-
то една конкретна причина за решението си. Вместо 
това каза: “След няколко години, когато сигурно вече 
няма да съм футболист и няма да се занимавате вече с 
мен,  ще се завърна и да ви оправя футбола.” Изтъкна 
също, че неговата кариера в националния отбор не 
се е развила според очакванията му, пък и желае да 
даде път на младите играчи. Догодина Бербатов ще 
навърши 30 години.

Злоба
Преди няколко месеца пък в блога си беше посветил 
постинг на “всички “разбирачи”, завистници, всички 
злобари, хора, които не могат да спят, когато видят 
някой човек да преуспява. Е, аз съм един от тези ус-
пели хора, които изпитват злобата и омразата на свой 
гръб.” Така още тогава подсказа истинската причина, 
поради която е готов да се откаже от българския фут-
бол. А именно критиките, които редовно отнасяше 
заради играта си и от феновете, и от медиите у нас. 

рекорди
Въпреки че за 10 години в националния отбор 
Бербатов постави два рекорда. Първо надмина по-
стижението на Христо Бонев, като отбеляза 48 гола 
за представителния ни тим - Бонев има 47. За срав-
нение головете му за “Тотнъм” са 46 в 102 мача, а за 
“Манчестър Юнайтед” са били 26 в 86 мача. Бербо 
е и единственият играч, който 6 пъти се е окичвал с 
титлата “Футболист номер 1 на България”. По-голям 
интерес обаче медиите проявиха към раждането на 
дъщеричката му, отколкото към футболните му успе-
хи. Тя се появи на бял свят на 15 октомври м.г. - най-
тежкият ден в живота на фотографите. Като истински 
папараци те се редуваха да нощуват пред родилното 
отделение само и само да направят първата снимка 
на малката Деа.

елена Петкова

равносметка

77
 ▶са мачовете,  които Бербатов изигра с фланелката на 

България

Снимка: марина ангелова

рекорд

48
 ▶гола има Димитър Бербатов в националния отбор по 

футбол
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